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Стр. 4

Сигнали за ББР в прокуратурата
 Няколко месеца ни трябваха, за да повдигнем завесата колко е

ощетена държавната банка, 250 млн. лв. се очаква да бъде загубата
й, обяви директорът на ББР Цанко Арабаджиев.

Стр. 2 и 6

Крити свлачища
бавят „Струма”

Три свлачища на стро-
ежа на магистрала “Стру-
ма” са крити повече от
година,  разкри зам.-ми-
нистърът на регионално-
то развитие Иван Шиш-
ков. В МРРБ разбрали за
проблема едва преди дни,

когато Агенция “Пътна
инфраструктура” (АПИ)
най-сетне е внесла доку-
менти за  укрепване на
едно от тях. “Останах не-
приятно изненадан. Това
са проблеми, които оче-
видно доста време са за-

Едва сега АПИ подала проект за укрепване на свличане,
което спира строителството година и половина

митани”, гневи се зам.-ми-
нистърът.

Едно от свлачищата е
причина строителството
на магистралата в района
да е блокирано година и
половина.  Свличане на
земна маса има на две ме-

ста преди и след новия
тунел “Железница”. Не е
ясно кога строителството
в участъка ще продължи,
тъй като тепърва ще се
подготвят документите.

Стр. 16

В Скопие ни

обявиха за

поробители

Стр. 3

Инициативен комитет от близо 200 представители на обществеността издигна вчера Румен Радев и
Илияна Йотова за втори мандат на церемония в зала 6 на НДК. Комитетът има трима съпредседатели -
журналистката Ана Заркова, психиатъра д-р Цветеслава Гълъбова и диригента Йордан Камджалов
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Българин спечели
рали „Сърбия”

Има ли
усмирителна риза
за поскъпването
у нас

Иван Гешев
се изнесе
от резиденция
„Бояна”

Стр. 5

ългария е на второ място в ЕС
по работещи бедни, които не могат
да си позволят отопление на дома,
по данни на Евростат (стр. 4). Но-
вината е потресаваща, особено в се-
зона на парното, на скъпия ток и газ
и вакханалията на растящите цени
на всичко, което е жизнено необхо-
димо за биологичното ни оцеляване.
Нископлатените българи се чудят
как от нищо да направят нещо - да
отопляват дома си, да хранят някак
семейството си, да плащат наема,
данъците, стоките от първа необхо-
димост, да хрантутят дошли отнякъ-
де ябанджии-обирджии на народно
богатство, което се изнася във вид
на печалба и с нула брутен продукт
на местна почва. Примери - бол.
Резултати - повече бедност.

Но спектакълът “Ние ви спася-
ваме, вие трайте” продължава неиз-
менно. Трайте и работете без много
“капризи” е девизът и на богатите и
недосегаемите нашенски бързо за-
богатели и продължаващи да богате-
ят деребеи. Дето и минималната за-
плата им е трън в очите. Получават
я като милостиня над половин мили-
он работяги.

Каквито и сравнения да правим
с Европа, българите са все на опаш-
ката на онази лелеяна някога обето-
вана земя, която щеше да се грижи
майчински за всички социално оне-
правдани и пострадали от онзи ом-
разен социализъм на несправедли-
вост и неравенство.

Е, доживяхме!
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Ева КОСТОВА

Социалдемократите
побеждават
в Германия
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Още един общински пункт за ваксинация срещу КОВИД-19 бе открит в столичното метро.
Той се намира на връзката между метростанците “СУ “Св. Климент Охридски”
и “Орлов мост” и работи всеки делничен ден от 14 до 19 часа

Върховната адми-
нистративна прокура-
тура поиска от регио-
налния министър Вио-
лета Комитова да се
заеме с решаването на
проблемите с водата в
Копривщица. Във
ВАП е образувана пре-
писка по информация
за проблем с водопро-
вода и канализацията в
града, заради който
жителите излязоха на
протест и блокираха
Подбалканския път
преди близо седмица.

П р о к у р а т у р а т а
трябва да бъде уведо-
мена в кратък срок за
взетите решения, пред-
приетите действия и
постигнати резултати.
Тя очаква сведения и за
случаи на констатира-
но неспазване на пра-

РС Македония в продълже-
ние на един век е била под
българско робство. Това е заявил
председателят на Македонската
академия на науките и изкуства-
та (МАНУ) Люпчо Коцарев, ци-
тиран от БГНЕС. Според него
Македония 1000 години била
подчинена на “четирима госпо-
дари” - империите на Византия,
България, Сърбия и Османска-
та. Тези империи са изчезнали,
но македонците са се съхранили
като история и език, и македон-
ското “духовно и материално
наследство” е останало във вре-
мето. Днешните политици не се
интересуват от националните
интереси в перспектива, а са

Иван Гешев се е изнесъл от
правителствената резиденция
“Бояна”, след като преди годи-
на се разбра, че се е нанесъл
там тайно с жената, с кояото
живее на семейни начала - Де-
телина Ханчева. Никой от пред-
шествениците на главния про-
курор не бе ползвал имота на
изпълнителната власт. За напу-
скането му става ясно от отго-
вор на правителствената прес-
служба по запитване на “Сво-
бодна Европа”. През август м.г.
медията разкри за нанасянето
на главния прокурор в Дом 5, в
съседство с президента и пре-
миера. Кабинетът “Борисов 3”
запази пълно мълчание по те-

ВАП сезира
Комитова за водата
в Копривщица

Иван Гешев се изнесе
от резиденция „Бояна”

мата, а Гешев призна, че се е
преместил в “държавен имот”
заради заплахи за живота му, с
лаконичния коментар, че “от
този храст няма да излезне
заек”. Впоследствие той
изтъкна, че с приятелката му
плащали месечен наем от по
2200 лв. всеки. Оказа се обаче,
че за нуждите на главния про-
курор Дом 5 е претърпял ма-
щабен ремонт с държавни сред-
ства за 333 860 лв. и още 48
204 лв. за луксозно обзавежда-
не, включително специален хла-
дилник за сомелиери за 3249 лв.

Гешев и жената, с която
живее, са подали заявления за
прекратяване на договорите

за дългосрочно ползване на
правителствения имот на 1
септември. Срокът на предиз-
вестията им е до 1 октомври,
но са се изнесли предсрочно.
Все още не са ясни мотивите
за решението им.

Изнасянето на Гешев
съвпадна с приетите от 46 НС
законови промени, с които
Бюрото за защита на свидете-
ли премина към правосъдния
министър. Бюрото бе използ-
вано от Гешев основно за лич-
на охрана и шпитцкоманда за
силови операции като нахлу-
ването в президентството
през лятото на 2020 г.

Здравка Калайджиева, бивш

съдия в Европейския съд по
правата на човека, коментира
започналата във ВСС процеду-
ра по избор на нов шеф на
Върховния касационен съд. Тя
е категорична, че никъде по
света няма прокуратура, която
да избира председател на върхо-
вен съд. “Това е абсурдно и
засяга принципа за независи-
мостта на съда. У нас ВСС без-
спорно е орган, доминиран и
по закон, и по Конституция от
политическата власт и проку-
ратурата, в частност от глав-
ния прокурор. Елементарната
аритметика показва, че остана-
лите членове на ВСС не могат
да формират необходимото

мнозинство за избор на шефове
на ВКС и ВАС. Това означава,
че чрез влиянието си върху
прокурорите в прокурорската
колегия и съответно във ВСС
прокурорите ще избират пред-
седателите на върховните съди-
лища у нас. Главният прокурор
е в състояние да държи в кад-
рово подчинение всички члено-
ве на прокурорската колегия и
на действащите прокурори и по
този начин да се блокира воля-
та на останалите членове на
ВСС. У нас правомощията на
прокуратурата са до такава
степен разширени, че те могат
да плашат включително полити-
ци и съдии, и този страх се
всява нерядко именно от стра-
на на прокуратурата - било по
волята на нейните представи-
тели или на техни кукловоди”,
заяви Калайджиева пред БНР.
Тя добави, че в Конституцията
няма лостове за възпиране на
властта на главния прокурор от
евентуален произвол. Според
нея не може една институция
да употребява правомощията
си, за да сплашва хората, да им
образува преписки и да ги
държи по чекмеджетата с веко-
ве или да ги вади от ръкава си
като фокусник, когато пожелае.

Никъде по света прокуратура не избира шеф на върховен съд,
заяви съдията от ЕСПЧ Здравка Калайджиева

Журналистката от ДУМА Велиана Христова по-
лучи поредното си отличие, този път за нейните
публикации на антифашистка тема, за борбата й за
отстояване на историческата истина за антифаши-
стката борба в България в учебниците по история
и литература, в българското образование. Награда-
та идва от Областният и Общинският съвети на
Българския антифашистки съюз в Стара Загора,
научи ДУМА от председателя на БАС в областта
Трифон Митев. За четвърта година по повод 23
септември, датата на Септемврийското въстание от
1923 г., те удостояват журналисти и публицисти,
творили на антифашистка тема, с плакет на името
на Георги Бакалов - изтъкнат деец на партията от
двадесетте и тридесетте години на миналия век и
забележителен интелектуалец.

Отличиха
журналист на ДУМА

вила и за санкционира-
не на виновните.

ДУМА припромня,
че както жители, така и
управници на Коприв-
щица излязоха на про-
тест и блокираха Под-
балканския път наскоро
заради окаяното състоя-
ние на водоканалната
мрежа в града. ВиК мре-
жата в Копривщица е от
1965 г. и  канализаци-
онната система почти
липсва, а мръсният ка-
нал тече по улиците на
града, заявиха протес-
тиращите. Те припом-
ниха, че заради ежеднев-
ните аварии се разкопа-
ват множество улици и
те стават непроходими.
Хората очакват подмя-
на на водопреносната
мрежа в централната
част на Копривщица.

Македония била един век
под българско робство

РЕДАКЦИОННО

œÂ‰Ë ‚ÂÏÂ Â‰ÌË ìÛ˜ÂÌËî Ó·ˇ‚Ëı‡ ¡‡-
Ú‡¯ÍÓÚÓ ÍÎ‡ÌÂ Á‡ ÏËÚ Ë ÙÓÎÍÎÓ. œÓÚ˙Ì‡-
ı‡ ‚ Ì‡Û˜ÌÓÚÓ ÌÂ·ËÚËÂ. —Â„‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡
Ô‡Í Â‰ËÌ ìÛ˜ÂÌî, ÍÓÈÚÓ Ì‡‰ÏËÌ‡‚‡ ‰ÓË
Ì‡Ô˙ÌËÚÂ Ì‡ ÒÎÛ„ËÚÂ Ì‡ “ËÚÓ Á‡ ËÁÍÛÒÚ‚Â-
ÌÓÚÓ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍ‡ Ì‡ˆËˇ Ë
Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍË ÂÁËÍ ÒÎÂ‰ ‚ÓÈÌ‡Ú‡. ÕÓ ‡ÍÓ
ÓÌËˇ, ‰ÂÚÓ ÒÂ „‡‚Âı‡ Ò ÍÓÒÚËÚÂ ‚ ¡‡Ú‡Í,
‡·ÓÚÂı‡ Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ÒË ËÁ„Ó‰‡, ÚÓˇ ÒÂ„‡ ÒÂ
„‡‚Ë Ò ¡˙Î„‡Ëˇ Ò „ÂÓÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ˆÂÎ
‰‡ ÔÓ‚‡ÎË Ì‡‰ÂÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÒË Á‡
‚ÎËÁ‡ÌÂ ‚ ≈—. Õ‡ÎË Ô‡Í ÚÓÈ Ó·ˇ‚Ë ÔÂ‰Ë
‚ÂÏÂ, ˜Â ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇ ˘Â ÏËÌÂ Ë ·ÂÁ ≈—î.
ŸÓÚÓ Ò Ï˙Îˇ‚Ë Í‡Í‡ ‚ Â‚ÓÔÂÈÒÍËˇ ‰ÓÏ
ÌÂ ÒÂ ‚ÎËÁ‡. œ˙Í Ë “ËÚÓ „Ó ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÓÏÓ„-
ÌÂ, ÌÓ Á‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ —Ú‡ÎËÌ ‡ÏÂËÍ‡ÌˆËÚÂ
˘Â ÔÂ„˙Ì‡Ú ìÍÓÌÒÂÔ¯˙Ì‡î Ì‡ Ã¿Õ”.

Œ·‡˜Â. ‘ËÁËÍ˙Ú  Óˆ‡Â‚ ËÁÔÛÒÍ‡ Ì‡È-
‚‡ÊÌÓÚÓ: ‰‡ ÔÂ‚Â‰Â ìœÓ‰ Ë„ÓÚÓî Ì‡ ¬‡-
ÁÓ‚ Ì‡ Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍË, ÁÂ Á‡ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ Â
ÔËÒ‡Ì ÓÏ‡Ì˙Ú...

слуги на моментни геополитиче-
ски и геостратегически интере-
си, казва още Коцарев.

МАНУ, за разлика от уни-
верситетите в Македония, е ос-
новното “научно” средище, в
което след 1945 г. под диктата
на Тито се раждат и развиват
идеологията и практиката на
съвременния македонизъм, за-
легнали и в учебниците на стра-
ната. Очаква се реакцията на
българското МВнР за грубата
антибългарска пропаганда при
съседите с връщане към абсурд-
ни исторически измислици, про-
тиворечащи на идеите на Евро-
съюза и на клаузите в договора
с България от 2017 г.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ñèãóðíî ñè ìèñëèòå íå
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çà áúëãàðñêèÿ
ïîëèòè÷åñêè æèâîò.
È àç òàêà. Îñîáåíî,
êîãàòî ãî ãëåäàõ îòâúí

Лидерът на партия ИТН Слави
Трифонов продължава да се държи

като страничен наблюдател

Поредица срещи с областните ръководства на БСП започна председателят на партията
Корнелия Нинова. Тема на разговор e подготовка на парламентарните избори, oбсъждат
се социално-икономическите проблеми по места, увеличението на цените, състоянието
на бизнеса, работни места и доходи. “Ние сме партията, която започна борба срещу
стария модел на управление, но гарантираме и стабилност, конкретни решения,
последователност и диалогичност. Вие сте тези, които трябва да дадете по места
сигурност на хората. Идва тежка криза, която може да се реши само с работещи и
разумни действия, а не с популизъм и емоции”, обърна се към председателите Нинова

Роден на 28.09.1931 г. в То-
половград, отрано закърмен с
великите идеи за правда, сво-
бода и справедливост. Активен
участник в съграждането на
Българската народна армия и
скъпата ни Родина. Известен с
голямата си човешка доброта,
искреност с колектива, с който
работи, и стремежа винаги да
поощрява достойнството на хо-
рата.

След пенсионирането си ра-
боти активно в борбата срещу

ширещата се корупция и
липсата на морал на част
от ръководните кадри на
обществото.
Политическият клуб

“Единство” ти пожелава здра-
ве. Нека твоята 90-годишна възраст бъде своеобразно начало в твоя

достоен живот, който беше труден и противоречив, но успешен.
   Приеми нашите поздрави и пожелания за щастливо дълголетие.

   София                           ПК “Единство”

ГЕОРГИ ДИМИТРОВ

на 90 години

ЦИК започна да приема документите на кандидатите за президент

“Крайно време е г-н Борисов
да престане да използва своята
партия като щит и да защити
честта й като се кандидатира за
президент. Това е логичният из-
ход след всички изговорени при-
казки”. Такова предизвикателст-
во отправи към лидера на ГЕРБ
Бойко Борисов държавният гла-
ва Румен Радев. Повод за думите
му стана направената ден по-
рано заявка от гербаджията, че
партията му щяла да обяви кан-
дидата си за “Дондуков” 2 в по-
следния възможен момент. Виж-
те само с какви аргументи изли-
зат - да не се стреляло по тях,
иронизира го Радев при открива-
нето на новата учебна година в
Минно-геоложкия университет
“Св. Иван Рилски” в София.

Президентът поздрави слу-
жебното правителство, че е за-
почнало да въвежда “ред в хао-

Радев предизвика
Борисов за изборите

са” в енергетиката, насаден от
предишните управляващи, и да
обезврежда заложените от тях
мини. “Предстои още работа, за
да се намерят верните решения
и да се отстранят олигархични-
те зависимости в енергетиката,
но първите резултати вече са на-
лице”, изтъкна той.

Държавният глава още вед-
нъж подчерта, че грозното явле-

ние на купен вот няма място в
една демократична държава. “Ст-
ранно е, че някои партии упори-
то се идентифицират с него. Оча-
квам МВР и службите да про-
дължат да работят решително и
да защитят честността и на пред-
стоящите избори”, посочи той в
отговор на въпрос за действията
на МВР, свързани с търговията
на гласове, и обвиненията на
ГЕРБ и ДПС за репресии.

ЦИК започна да приема до-
кументи за регистрация на ини-
циативните комитети за прези-
дентските избори, крайният
срок е 4 октомври. Официално
бе представен и Инициативни-
ят комитет, който издига Румен
Радев и Илияна Йотова за втори
мандат. В него ръководството
на БСП има 3 представители -
Ирена Анастасова, проф. Радо-
слав Гайдарски и Кристиан Ви-

генин. Кметът на Русе Пенчо
Милков от БСП също е част от
комитета зад настоящата прези-
дентска двойка.

В тв участие Вигенин под-
черта, че БСП стои зад кандиди-
датурата на Радев и Йотова, и
посочи като доказателство това,
че в комитета влизат двама от
зам.-председателите на партията
и знаково за левицата лице. “Този

Инициативен комитет е преди
всичко знак към обществото, че
президентът Радев продължава да
бъде непартийно обвързана фи-
гура, човек, който наистина е
държавен глава на страната ни.
За петте години на своя мандат
той показа, че има качествата да
води страната”, убеден е Виге-
нин. Според него така се дава
знак на обществото, че гласувай-

ки за Радев, ще дадат гласа си за
човек, който ще гарантира ста-
билност в страната и предвиди-
мост в управлението. “Нацио-
налният съвет взе принципна по-
зиция за подкрепа на кандидат-
президентската двойка Радев-Йо-
това още през април, но имаме
уставни ангажименти”, обясни
Вигенин продължаващия процес
по номинации от партийните

конференции. Стана ясно, че има
и други имена, но огромна част
са издигнали Радев и Йотова.
“Това ни позволи без никакви ко-
лебания да се включим в Иници-
ативния комитет. От казаното от
Радев и Йотова става ясно, че
вижданията им за принципите,
посоката на развитие на страна-
та съвпадат до голяма степен с
нашите”, подчерта Вигенин.

Етичната комисия на Софийския университет “Св. Климент Охридски” е устано-
вила единодушно плагиатство в книгата на Петър Илиев “Компетенцията на Народ-
ното събрание” и е уведомила за това ректора на университета, съобщава сайтът на
учебното заведение. Комисията се е сезирала по сигнали и се е задействала по реда,
предвиден във Вътрешните правила за извършване на проверка за плагиатство и
недостоверност на научни данни в научни трудове на членовете на академичния
състав на СУ. Констатацията е, че в “Компетенцията на Народното събрание” е
налице “плагиатство, при което значителни части от чуждо произведение - дисерта-
цията “Парламентарен контрол” на Наталия Киселова, са използвани и представени
за авторски труд, без дисертацията да е цитирана като източник”. Това е основание
за дисциплинарно уволнение. Казусът ще бъде изпратен на Юридическия факултет,
за да формира втора комисия, която да се произнесе по казуса.

Три свлачища на строежа на магистра-
ла “Струма” са крити повече от година,
разкри зам.-министърът на регионалното
развитие Иван Шишков, докато инспекти-
раше изграждането на трасето между
Благоевград и Симитли. В МРРБ разбрали
преди дни, когато АПИ най-сетне е вне-
сла документи за укрепване на едно от
тях. “Останах неприятно изненадан. На
едното място заради свлачището е спряно
строителството на магистралата преди

Три „замитани” свлачища
блокират магистрала „Струма”

година и половина. Това са проблеми,
които очевидно доста време са замитани”,
заяви зам.-министърът. Голямото свлачи-
ще е след моста при кръговото кръстови-
ще край Благоевград. Свличане на земна
маса има на две места преди и след новия
тунел “Железница”. “Струма” ще бъде
завършена в следващия програмен пери-
од. За съжаление, част от инфраструктур-
ните проекти бяха превърнати в полити-
ка”, каза Шишков.

СУ категоричен - Петър Илиев
е плагиатствал



ИКОНОМИКА
ВТОРНИК

28 СЕПТЕМВРИ4
2021

w
w

w
d
u
m

a
b
g

Шефът на ББР обеща
сигнали до прокуратурата
250 млн. лв. се очаква да бъде
загубата на държавната банката

СНИМКА ФЕЙСБУК

Цанко Арабаджиев

Почти на върха - на
второ място, е България в
класация по работещи
бедни, които не могат да
се отопляват. Това показ-
ва анализ на данни от “Ев-
ростат”, оповестен от Ев-
ропейската конфедерация
на профсъюзите. Той е
направен на фона на по-
качващите се цени на
енергията в Европа.

Заради ниските запла-
ти почти 3 млн. души в
ЕС не могат да си позво-
лят да отопляват домове-
те си, въпреки че рабо-

Сред „първенците” сме в ЕС по
работещи бедни без отопление

тят. В началото на есента
и в навечерието на зима-
та 15% от работещите
бедни в Европа няма да
могат да включат отопле-
ние. Този процент се рав-
нява на 2 713 578 души в
цяла Европа. През по-
следното десетилетие си-
туацията се е влошила в
десетина държави-членки
на ЕС, а сега рязкото по-
качване на цените на еле-
ктроенергията в Европа
рискува да доведе до
енергийна бедност още
повече работещи, про-

гнозират европейските
профсъюз.

България е на второ
място в списъка с най-ви-
сок процент на работещи-
те бедни, които не могат
да си позволят отопление.
Най-зле са в Кипър - 45,6
на сто, следва България -
42,8% на сто, Литва - 34,5
на сто. Най-голямо про-
центно увеличение на ра-
ботещите бедни, които не
могат да си позволят отоп-
ление, от 2009 г. насам
има в Хърватия с ръст от
16,5 на сто.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

България вече произвежда електрически лекотоварен автомобил. Той се
сглобява в Русе от части и елементи, които са изцяло разработени у
нас. Процесът по сглобяване ще бъде изнесен в Германия

Няколко месеца ни трябва-
ха, за да повдигнем завесата
колко е ощетена банката, и
този процес е вече към края
си. Имаме много добра пред-
става в момента какво се е
случвало в банката, как тя е
ощетена, ще има и сигнали до
прокуратурата, обеща
изпълнителният директор на
Българската банка за развитие
(ББР) Цанко Арабаджиев пред
БНТ. По думите му за 2020 и
2021 г. общата загуба за бан-
ката ще бъде към 250 млн. лв.
Първото нещо, което е зава-
рил при встъпването си в ББР,
е било корупция, безстопан-
ственост, отчайващо управле-
ние, а всички контролни ме-
ханизми на банката били из-
ключени.

Освен това се оказва, че
топ-клиентите на държавната
банка са се възползвали от
мораторуима на БНБ и не

плащат нито главници, нито
лихви. Както стана известно,
в нарушение на устава си ББР
е предоставила 90% от кре-
дитния си портфейл (1,8 млрд.
лв.) на едва 20 фирми. 8 от
тях са получили общо 1 млрд.
лв. при по-изгодни лихви от
тези на търговските банки.
“От тези 8 кредита в момента
5 са в гратисен период по
главница. От тях 4 са се
възползвали от мораториума
на БНБ като КОВИД-помощ
и не плащат дори лихви”,
обясни Цанко Арабаджиев.
Според него едва през 2022 г.
ще стане ясно дали топ-клиен-
тите на ББР ще са в състоя-
ние да обслужват кредитите
си. Първият гратисен период
на един от кредитите свършва
през октомври тази година, а
засега един от осемте топ-кре-
дита не си изпълнява ангажи-
ментите. “Някои от тези за-

еми са с много ниски погаси-
телни вноски в началото и чак
далеч в бъдещето ще стане
ясно дали кредитът ще бъде

възстановен”, обясни Арабад-
жиев.

Той посочи, че с новоназ-
начените членове на Борда на

директорите и с Надзорния
съвет заварили отчайваща си-
туация. “Бизнес звеното,
правният отдел, отделите за
оценка и управление на риска
формално са разглеждали про-
ектите за кредитиране, без
никаква критическа мисъл.
Създадена е била отлично ра-
ботеща магистрала за отпус-
кане на лоши кредити в банка-
та”, обясни Арабаджиев. За-
варени били и договори с тре-
ти страни, изключително не-
изгодни за банката, както и
договори, които са 100%
авансово разплатени. “Зава-
рихме и хора, които не би
трябвало да са в банката, на-
значени на огромни заплати, а
нищо не правят”, допълни
Арабаджиев. Той съобщи, че
вече са започнали срещи с
някои от компаниите, получи-
ли кредити, от които се искат
допълнителни обезпечения.
Луксозният автомобил на пре-
дишния главен изпълнителен
директор на ББР Стоян Мав-
родиев вече е продаден.

50 лв. на мегаватчас за фирмите
Стопанските потребители на елек-

троенергия ще получават финансова
помощ от 50 лв. за всеки изразходван
киловатчаст, съобщи премиерът Сте-
фан Янев след среща с представители
на бизнеса. В момента нямаме този
механизъм. Без актуализация на бю-
джета тази година не може да се слу-
чи преразпределение през декември.
Но в бюджета за 2022 г. ще заложим
този механизъм за първите шест ме-
сеца на годината, уточни премиерът.
Според него, благодарение на усили-
ята на правителството страната ус-
пява да запази относително най-нис-
ките цени в ЕС.

Служебният премиер заяви, че схе-
мата за финансово подпомагане е раз-
работена съвместно с КЕВР. Той се
надява, че новоизбраният през ноем-
ври парламент ще се занимае с тази
тема, когато обсъжда предстоящия
бюджет за 2022 г., защото парите ще
бъдат осигурени от свръхпечалбите на
държавните енергийни дружества.
“Имаме парите, но не можем да ги
преразпределим. Ако се направи акту-
ализация на бюджета за декември, па-

рите ще бъдат преразпределени или
това ще стане от следващата година”,
подчерта премиерът. Предварителни-
те разчети сочат, че финансовата по-
мощ за половин година ще струва  600-
650 млн. лв. Друга мярка е създаване-
то на Клирингова къща от Министер-
ството на финансите заедно с Българ-
ската фондова борса и Министерство-
то на икономиката. Клиринговата къща
ще работи в интерес на потребителите
и търговците на електрическа енергия.
Тя ще балансира техните интереси,
така пазарът ще стане по-гъвкав.

Краткосрочните мерки са свързани
с дейността на КЕВР. Предвижда се
засилване на регулаторния контрол на
КЕВР върху целия борсов пазар - из-
даване и прекратяване на лицензия,
санкции при нарушаването на прави-
лата. Стефан Янев подчерта, че енер-
гийната ни стратегия е остаряла или
не е конкретна. Той призова за екс-
пертен разговор за бъдещето на АЕЦ
“Белене”, в който да участват специа-
листите. Председателят на КЕВР Иван
Иванов уточни, че новите мерки не
засягат битовите потребители.

Локализирано е първично огнище на
африканска чума при свинете в Съеди-
нение. Предприемат се незабавни мер-
ки за унищожаване на прасетата в три-
километровата предпазна зона и за на-
блюдение - в 10-километровата, която
обхваща 14 населени места. Това стана
ясно от заседание на областната епизо-
отична комисия в Пловдив. Принуди-
телното умъртвяване на прасетата в 3-
километровата зона в Съединение за-
почва днес по обяд. Труповете и ком-
прометираният материал ще бъдат за-

Засякоха африканска чума
в Съединение

гробени под специален надзор. Поме-
щенията за свине, транспортните сред-
ства и дворовете трябва да се почистят
и дезинфекцират. В Пловдивска област
се забранява търговията, придвижване-
то и транспортирането на домашни
свине. Изключение се прави за индуст-
риални свиневъдни стопанства и фамил-
ните ферми, които вече са проверени.

В 10-километровата наблюдавана
зона около огнището ще се вземат проби
от домашните прасета и ако се открие
вирус у някое, то ще бъде умъртвено.
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551 Г. ПР.Н.Е. - РАЖДА СЕ КОНФУЦИЙ, КИ-

ТАЙСКИ ФИЛОСОФ (УМИРА 479 Г. ПР.Н.Е.). Ис-
тинското му име е Кун Циу, нари-
чан е Кун Фудзъ - “Кун Учителя”.
През ХVI в. името е транскрибира-
но на латински от мисионера Ми-
келе Руджери като Confucius. Една
от най-влиятелните личности в
китайската и световната исто-
рия и религия. Приживе е признат
като “учител на 10 000 поколе-
ния”. Векове наред конфуцианството в Китай има
статус на официално вероучение.

1803 - РАЖДА СЕ ПРОСПЕР МЕРИМЕ, ФРЕН-
СКИ ПИСАТЕЛ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1870 Г.).
Завършва право в Сорбоната през
1823 г., учи гръцки, испански, англий-
ски и руски език. Един от първите
преводачи на руска литература
(Пушкин, Гогол и Тургенев) във Фран-
ция. Автор на литературни разкази
(новели). Историк и археолог.

1895 - УМИРА ЛУИ ПАСТЬОР, ФРЕНСКИ УЧЕН
(Р. 1822 Г.). Един от основоположниците на микро-
биологията наред с
Фердинанд Кон и
Роберт Кох. Поста-
вя началото на сте-
реохимията, на ме-
тода на ваксинация-
та и на науката
имунология, както и
открива процеса на пастьоризация. Повечето му
изследвания намират приложение в медицината,
промишлеността и селското стопанство.

1908 - В КЮСТЕНДИЛ СЕ РАЖДА МАРИН ГО-
ЛЕМИНОВ, КОМПОЗИТОР (УМИРА 2000 Г.). Музи-
ковед и музикален педагог. Завършил
ДМА в София и “Скола Канторум” в
Париж (със златен медал). Специали-
зирал композиция и диригентство в
Мюнхен. Формира характерни за
българската музика стилистични на-
соки, свързани с фолклора и неговото
авторско претворяване. Бил е ректор на консерва-
торията, директор на операта, носител на мно-
жество държавни и международни отличия. Създа-
ва симфонични, вокално-инструментални, камерни,
музикално-сценични произведения, между които опе-
рите “Ивайло” и “Зографът Захарий”, балетите
“Нестинарка” и “Дъщерята на Калояна”, музикал-
ната приказка “Златната птица” и др.

1916 - РАЖДА СЕ ПИТЪР ФИНЧ, АНГЛИЙСКИ
АКТЬОР (УМИРА 1977 Г.). Един от двамата акть-
ори в историята на кино-
то, който получава “Ос-
кар” посмъртно. Другият
е Хийт Леджър. Носител
още на наградите на Бри-
танската академия за
филмово и телевизионно изкуство и на “Златен
глобус”. Снима първия си филм през 1938 г. Първата
му значителна роля е през 1956 г. във филма “Град
като Алис”. Има три брака и четири деца.

1987 - ЕКОЛОГИЧЕН ПРОТЕСТ НА ПЛ. “СВО-
БОДА” В РУСЕ. Русенките Цонка Букурова, Вяра

Георгиева, Дора Бобева, Стефка Монова, Евгения
Желева, Албена Велкова и Мария Варамезова орга-
низират и оглавяват първата екологична демонст-
рация у нас срещу почти десетилетното обгазява-
не на града от химическия комбинат в Гюргево. На
8 март 1988 г. те са сред основателите на Обще-
ствения комитет за екологична защита на Русе.
Над 300 души участват в първия протест под ло-
зунги “Мирна демонстрация за въздух”, “Стига
празни обещания”, “Искаме здраво поколение” и др.

Топло до втрисане

Валентин ГЕОРГИЕВ

Шеметен шамар

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

От стр. 1

Макар че обещаните
блага потънаха в по-го-
лямата си част в нечии
знайни и незнайни джо-
бове. Сега гоним Миха-
ля на фона на покачва-
щите се цени на енерги-
ята. А енергийните екс-
перти не спират да алар-
мират, че не ни очаква
нищо добро с цената на
парното. През последно-
то десетилетие ситуаци-
ята се е влошила в десе-
тина държави в ЕС, а
сега рязкото покачване
на цените на електрое-
нергията в Европа рис-

кува да доведе до енер-
гийна бедност още пове-
че работещи, прогнози-
рат от европейските
профсъюзи. Каквото и
да кажем за България, ще
бъде убийствено.

На този фон конфе-
дерацията на профсъю-
зите призовава Европей-
ския парламент да пред-
пази работниците от
енергийна бедност, като
въведе “праг на достойн-
ство” в проекта на ди-
ректива за минималните
заплати. Той ще гаран-
тира, че законоустанове-
ните минимални заплати
осигуряват достоен

стандарт на живот. У
нас отзвукът ще е: това
писмо не сме го получи-
ли.

Близо 28 на сто от
населението в България
се ограничава при отоп-
лението. През 2020 г. над
1,6 милиона българи са
под прага на бедност.
КНСБ настоява мини-
малната заплата догоди-
на да е поне 760 лева. В
същото време пандемия-
та от КОВИД-19 нама-
лява продължителността
на живота през 2020 г.
най-много от Втората
световна война насам.
Това показват данни от

проучване на Универси-
тета в Оксфорд. Намале-
на е продължителността
на живота в 27 от общо
29 държави. Ние пак
водим класацията с ми-
нус. И още нещо - едва
67 млади заместват 100
души, които излизат в
пенсия. Това показва
отчет за 2019-2020 г. за
изпълнение на Нацио-
налната стратегия за ак-
тивен живот на възраст-
ните хора в България. За
сравнение - през 2001 г.
100 лица, излизащи от
трудоспособна възраст,
са били замествани от
124 млади хора.

Бойко Борисов пак си
намери майстора, а баба-
итлъкът му получи досто-
ен отговор. “Мисля, че е
крайно време господин
Борисов да спре да из-
ползва своята партия
като щит и да защити
честта й, като се канди-
датира за президент.
Така е редно. След всич-
ки изговорени приказки

и предизвикателства,
мисля, че това е логични-
ят изход”. Провокацията,
която президентът Радев
отправи към лидера на
ГЕРБ е шеметен шамар,
който ще му държи влага
поне още седмица. Точ-
но на 4 октомври изтича
срокът за регистрация на
кандидатите за държавен
глава в ЦИК, а Борисов
вече се застрахова, че ще
пазят техния избор в тай-
на до последно, защото
имало много “бухалки”.

“Искат да се докопат
до кандидата за прези-
дент, за да се самораз-
правят с него още преди
да има имунитет. Това е
зорът”, изпусна се той.
Интересно що за лич-
ност е този фамозен кан-
дидат, комуто е нужен
имунитет и защо? Да не

би да е сгазил “лука” и
да му трябва подобна
закрила, за да не го раз-
следват? Ако е истински
мъж - достоен и автори-
тетен, сам ще се покаже,
а няма да се остави да го
крият като мижитурка.
Което подсказва, че е
точно такъв. Защото ни-
кой нормален човек
няма да се затрие до
живот, компрометирай-
ки се като кандидат на
Борисовата разбойниче-
ска шайка!

Но да си дойдем на
думата за “поканата” от
Радев. Параноичният
страх на Бащицата да се
изправи срещу него, за-
щото ще загуби, не му
дава мира. Подобно пуб-
лично унижение той не
би преживял. Остава му
само да лае и жигосва

напосоки пред съпартий-
ци, но вече и там изглеж-
да не му се връзват мно-
го-много. Скандалът на
конференцията на Жени-
ГЕРБ в Благоевград,
където възмутените лел-
ки набързо му “свиха
сармите” и го накараха
да приеме тяхното пред-
ложение, а не парашути-
стка, спусната от София,
е показателен. Изглежда
не е далеч моментът,
когато в ГЕРБ ще започ-
нат да се самоизяждат -
само да осъзнаят, че
Вождът им повече няма
да се върне на власт.
Сега ги крепи надежда-
та, че краденето ще
продължи. Обаче скоро
ще разберат, че връщане
назад няма. Тогава вече
ще гледаме истинско
шоу.
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Винаги ми е било малко
странно отбелязването на го-
дишнина от смъртта на няко-
го. Нали смъртта означава
край на човешкия живот. Да,
това е ден за почит, за спо-
мен, но все пак... Важен е рож-
деният ден, началото на пътя
и самият път, с който този
човек ще бъде запомнен. Още
повече, че се сещаме да почи-
таме великите личности в на-
шата история около годишни-
ната на смъртта им понякога
заради гузна съвест, а поняко-
га и просто защото така тряб-
ва. Ако почитаме един човек
и сме приели, че той за нас е
нещо значимо, не трябва ли да
следваме неговия пример?

Около тези размисли се
въртях, когато отбелязахме
100-годишнината от смъртта
на Иван Вазов. Този, когото
сме свикнали да назоваваме с
почтителното Патриарх на на-
шата литература, творецът,
който възпяваше България с
цялото си творчество.

Има нещо символично в
това, че Вазов напуска този
свят на 22 септември, в Деня
на нашата Независимост. Ся-
каш за да ни каже да я пазим,
да бъдем истински независими.

А ние? Нашите охранени

Общо взето, така може да се оце-
нят последните сигнали от столицата
на Северна Македония, макар че в тях
не липсват и насърчителни нюанси.
Евроминистърът Никола Димитров,
чийто баща не крие българския си
произход, обвини страната ни, че на-
рушавала член 2 на двустранния дого-
вор от 2017 г. Според неговата ин-
терпретация член 2 гласи, че “София
ще помага на РСМ по европейския
път, няма да пречи, най-малко пък ще
ни блокира”. Агенция БГНЕС обаче
му показа, че се цели погрешно, при-
помняйки точния текст на въпросната
клауза: “Българската страна ще спо-
деля своя опит с цел да съдейства на
Република Македония да изпълни не-
обходимите критерии за членство в
Европейския съюз и ще подкрепя Ре-
публика Македония за получаване на
покана за членство в НАТО”.

Разликата в оригинала и интерпре-
тацията е толкова очевадна, че не се
нуждае от уточнение. С една дума,
копието на Скопие падна, преди да
достигне целта си, както някои от те-
стваните ядрени ракети на КНДР. Но
то не е никак безобидно, когато е
хвърлено срещу България пред евро-

пейски политици. Тогава май улучва
целта, ако се съди по зачестилите уко-
ри към страната ни, че препъвала ев-
роинтеграцията на РС Македония и
нарушавала въпросния договор. Със
словесен тарикатлък македонският ми-
нистър с български корени ловко на-
сочва остриетата колкото срещу Бълга-
рия, толкова и срещу етническата при-
надлежност на баща си.

При това той не е сам, защото ден
по-късно същото виждане изрази и
премиерът Зоран Заев. Отделно Ни-
кола Димитров обвини страната ни,
че налагала “атмосфера на изнудва-
не” - както в историческите разгово-
ри, така и по другите въпроси. Значи
България изнудвала, защото настоява
за обща история с РСМ и за истори-
ческата истина срещу фалшификации-
те. Изнудвала, защото брани святото
за всяка нация право на своя памет,
свое минало, на собствена идентич-
ност, ако щете. Щом край Вардара
държат толкова на македонската иден-
тичност, защо не приемат, че ние също
имаме своя идентичност и затова си я
пазим от кражби, включително оттам.
Излиза също, че рекетираме и с от-
стояването на евроценности като до-
бросъседство, приятелство, премахва-
нето на националния егоизъм.

Миналата седмица Заев обяви, че в
учебниците им ще се промени терминът
“български фашистки окупатор” (един
от насърчителните нюанси). В духа на
европейските нрави и на приятелство-
то се избягва етническата или нацио-
нална окраска на фашизма, поясни той,
което означава, че думата “български”
ще отпадне от фразата “фашистки оку-
патор”. По първата дума спор няма,
защото тогавашната власт в царството
ни е била фашистка. По втората обаче
може да се спори, защото какъв окупа-

тор си, след като населението те посре-
ща като освободител и те смята от
същата “кръвна група”.

Но дори и това не се приема край
Вардара. Бившият посланик на РСМ
Георги Спасов възропта, че описание-
то “български” преди фашистки оку-
патор щяло да бъде заличено от учеб-
ниците и паметниците. Той хвърля ко-
пието колкото срещу България, толко-
ва и срещу европейските ценности.
Очевидно неговото изявление е прово-
кирало бившия премиер на РС Маке-
дония и лидер на ВМРО-Народна пар-
тия Любчо Георгиевски да изригне във
фейсбук срещу догмата “български
фашистки окупатор”. Той написа, че
за 4 години този “окупатор” е взел
несравнимо по-малко жертви (не пове-
че от 200 души по редица данни) в
сравнение с 23-годишното окупатор-
ство на сръбската Караджорджевича
династия и на Титовия режим. А сами-
ят Спасов като посланик у нас не може

да не е знаел, че само убитите от
българския фашизъм партизани в ста-
рите предели на България през 1941-
1944 г. са над 9 хиляди. Като се доба-
вят загиналите или починалите от ра-
ните си ятаци, помагачи и симпатизан-
ти, изобщо пострадалите в антифаши-
стката борба, броят им достига над 30
000. Над 64 хиляди са минали през
полицейските участъци, над 31 хиляди
- през затвори и концлагери.

Накрая да добавим нарушенията
срещу гражданите с българско съзна-
ние в хода на протичащото в РСМ пре-
брояване и изобщо срещу техните пра-
ва или насъскването на ЕС срещу
българската позиция. Да добавим още
липсата на признание за общата исто-
рия или на готовност за анекс към до-
говора, който да отчете справедливите
ни искания. И тогава пак ще лъсне ис-
тината, че вместо с маслинена клонка,
Скопие продължава да търси сдобря-
ване с копие.

Скопие търси сдобряване с копие

Предаването на Охрид от италианско под българско
управление с посредничеството на германците, май 1941 г.

Юри МИХАЛКОВ

политици, които си избираме
уж най-демократично, летят
за съвети към Брюксел, търчат
за указания до тъжно ембле-
матичната за нашата политика
през последните години сто-
лична улица “Козяк” и си пре-
глеждат банковите сметки. А
нас ни завиват с някакъв стра-
нен козяк, уж наш, ама брюк-
селски, при това силно поаме-
риканчен, за да дремем летар-
гично и да четем Вазов на
шльокавица.

Къде остана Вазовото чис-
то родолюбие? Помним ли
онези стихове, възпяващи на-
шата Родина? И колко често
си ги казваме наум? Колко че-
сто ги казваме на децата си?
А децата ни говорят странна

смесица от български с анг-
лийски фрази, пишат си на ла-
тиница на телефоните.

Колко семейства напусна-
ха България, за да търсят по-
добър живот? Не ги виня за
това, че искат да осигурят се-
мействата си. Виня всички ни
за нашето търпение, мълчание
и покорство.

Но както с ирония ни опи-
сва Вазов, “както всички умни
хора,/ аз не ритам тръна бос,/
с големците се не бора/ и им

ставам сявга мост./ На бога-
тий шапка клата/ и на силний
казвам: да!”

Помним ли заветите на на-
шите велики възрожденци?
Онези наши герои, които, ра-
зочарован от следосвобожден-
ската действителност, поетът
възпя в “Епопея на забраве-
ните”. И чиито идеали все така
забравяме, казвайки си услуж-
ливо, че времето било друго.

Не, не е друго времето.
Просто все повече продължа-

ва да “линее нашто поколе-
нье”, и все така “къде вървим,
не мислим твърде,/ посока
няма в наший път”.

И дали някой ден наистина
ще се вслушаме във Вазовото:
“Стресни се, племе закъсняло!”
За да си дадем сметка, че сме
първо българи, а после евро-
пейци. И че не ни отива да
бъдем американска колония,
когато имаме и все още чества-
ме хора като Иван Вазов. И не
ни отива да се прекланяме пред
някакви си измислени неолибе-
рални “ценности”, когато си
имаме български. Както и да
загърбваме историята си, отри-
чайки, че сме били “под игото”.

Но ето, идват поредните
избори и отново идват хора с
“харвардски дипломи и чужди
езици”, които да ни спасяват.
Това преклонение пред чуж-
дото, пред западното, за поре-
ден път разкрива ниското ни
национално самочувствие.
Защо забравяме “Аз съм
българче”? Нима не за българ-
ското воюваше с перо и слово
Вазов? И не само той, но и
мнозина наши родолюбци.
Които уж честваме на годиш-
нините на тяхната смърт.

А трябва да следваме при-
мера им. Да, има смисъл от
такива годишнини на бележи-
ти български личности, но
само ако наистина се вслуш-
ваме в словата им, преодолели
и смъртта, и времето.

За Вазов, комуто от ува-
жение народът е дал титлата
Патриарх, годишнината от
смъртта му неизменно ще се
свързва с България и с Неза-
висимостта. Нека не забравя-
ме това.

Боян БОЙЧЕВ

Вазовата независимост
Не ни отива да бъдем американска колония, да се прекланяме пред
измислени неолиберални „ценности” и да загърбваме историята си
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Новият англосаксонски пакт стресна
дори европейските съюзници на САЩ

Австралийският премиер Скот Морисън (в центъра)
и американският президент Джо Байдън (вдясно на монитора)
слушат британския премиер Борис Джонсън по време на
съвместната видеоконференция от стоиците на трите страни,
на която бе обявена инициативата за англосаксонския
пакт в Азия, известен като AUKUS

СНИМКА БГНЕС

По-рано този месец официално бе
анонсиран “Тристранен пакт” под на-
званието AUKUS. Той бе сключен меж-
ду САЩ, Великобритания и Австралия
и е определян като едно от най-значими-
те партньорства в сферата на отбраната
и сигурността в Индо-Тихоокеанския
регион. Сред основните цели на AUKUS
е съюзниците да работят заедно за оси-
гуряване на подводници с ядрена енер-
гия за Кралския австралийски флот - ход,
който ще засили западните възможнос-
ти за сигурност в Тихия океан. Тези под-

водници ще дадат на австралийския флот
способността да бъде незабелязан по-
дълго време под вода. Правителството
на Обединеното кралство прогнозира,
че програмата ще “създаде стотици ви-
сококвалифицирани научни и инженер-
ни роли” в цялата страна, а също ще
стимулира инвестициите във високотех-
нологичните сектори. Според условията
на споразумението, Австралия ще се
сдобие с ядрени подводници от САЩ.
Пактът включва също така сътрудниче-
ство в киберсигурността, изкуствения
интелект и квантовите технологии и
въоръжения. Австралия ще придобие
нови възможности за усъвършенстване
на своите военновъздушни сили и флот.
Макар името на друга държава да не
фигурира в официалното изявление, на-
правено от Джо Байдън, Борис Джонсън
и Скот Морисън, несъмнено новото
споразумение е насочено срещу Китай
и нарастващите му амбиции в региона
на Азия и Пасифика. Още на срещата на
Г-7 в Корнуол през юни Австралия из-
рази своите опасения, че не се чувства
защитена. Някои експерти са на мнение,

че Китай сам си е виновен за “врага
пред портите си”, поради неотстъпчи-
востта си във връзка със споровете в
Южнокитайско море.

Новият англосаксонски алианс
несъмнено изведе на преден план въпро-
са за мястото на американските партнь-
ори във визията им за управлението на
света. В сделката за ядрените подводни-
ци елементът на изненадата бе водещ.
Традиционните съюзници на САЩ все
още тънат в недоумение и заемат изчак-
вателна позиция как ще се развият дого-
вореностите в AUKUS. Не всички парт-
ньори обаче избраха мълчанието за своя
позиция. Непосредствено след обявява-
нето на сделката, Франция реагира свет-
кавично и отзова посланиците си от
Вашингтон и Канбера за консултация и
в дипломатическата си ярост Париж
настоя за отлагане на ключова търгов-
ска среща между ЕС и САЩ. Тези дей-
ствия доведоха до най-големия разрив
сред западните съюзници след нахлува-
нето на САЩ в Ирак през 2003 г. Пове-
дението на Австралия бе определено
като “забиване на нож в гърба” и преда-

телство. Не закъсняха и обвиненията към
САЩ за едноличното им решение да
сключат новия пакт за сигурност в Индо-
Тихоокеанския регион. Пактът лиши
Франция от договор за над 36 млрд.
долара за изграждане на 12 дизелови
подводници за Австралия и ще подкопае
амбициите на Макрон в Индо-Тихооке-
анския регион. Франция е един от най-
старите съюзници на САЩ, а последни-
те събития изглежда, че ще променят
доверието в САЩ като надежден парт-
ньор. Освен това пактът AUKUS показ-
ва на ЕС, че Съюзът явно не е възпри-
еман от Вашингтон като глобален играч
и партньор, с който САЩ могат да раз-
вият печелившо сътрудничество в Индо-
Тихоокеанския регион.

Какво тогава ще бъде мястото и зна-
чението на европейските съюзници за
САЩ по отношение на конкуренцията с
Китай и Русия? Непосредствено след
изявлението за AUCUS лидерите на ЕС
заявиха своята решителност да работят
за изграждане на по-стабилна система за
сигурност вътре в съюза.

Елиана ИВАНОВА
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Социалдемократът Олаф Шолц празнува историческа победа. “Германците ясно показаха, че искат страната
да поеме нов курс. Ясно заявиха, че искат следващият канцлер да се казва Олаф Шолц”, заяви той,
докато приемаше поздравления в изборната нощ. Вляво на снимката е Франциска Гифи
от същата партия, която бе избрана за кметица на Берлин

Гърция няма да позволи
масово влизане на нелегал-
ни мигранти, категоричен
бе министърът по миграци-
ята Нотис Митаракис. От
началото на годината бе-
жанският натиск към стра-
ната е намален със 73%.
Той също така отхвърли
възможността афганистан-
ци бежанци да влязат в стра-
ната. По думите му, вече
пристигналите ще бъдат на-
станени в лагери от затво-
рен тип в рамките на една
година. Това отказва много
от тях да опитват чрез
Гърция да достигнат до дру-
ги европейски страни.

Оградата по сухопътна-
та граница с Турция кон-

Гърция намали
мигрантския натиск

тролира всяко влизане в
страната. Има и силни пат-
рули по река Марица.
Въведен е нов механизъм по
бързо разглеждане на мол-
бите за убежище. Чужден-
ците, които нямат право на
закрила, са връщани обрат-
но в Турция. Сили на евро-
пейската агенция “Фрон-
текс” са разположени на
сухопътната и морска гра-
ница.

Междувременно, 254
нелегални мигранти бяха
заловени по крайбрежието
на Турция. Те са от Афга-
нистан, Ирак, Иран, Сирия,
Пакистан и Бангладеш и са
се опитвали да напуснат
страната с лодка.

Вучич възмутен от Запада
за кризата в Косово

По повод косовската
криза сръбският президент
Александър Вучич заяви по
телевизия Пинк, че е ядосан
на всички свои събеседници
от Запада. “В продължение
на седем дни не се вълнува-
ха, но бяха развълнувани,
когато Сърбия показа, че
няма да допусне погром
срещу населението си. Мис-
леха, че се шегувам, когато
казах, че няма да допуснем
погромите да се повторят”,
каза лидерът.

Той посочи, че е изпра-
тил недвусмислено посла-
ние до НАТО, че Сърбия ще
реагира, ако алиансът не
реагира при погром срещу
сърбите в Косово. “Сега

имаме 14 МиГ-29 (които
могат да летят). Няма ли
Сърбия право да вдига сво-
ите хеликоптери или само-
лети в централна Сърбия?

Косовският премиер Ал-
бин Курти заяви, че диа-
логът е единствен начин за
намиране на решение в се-
гашната криза и потвърди,
че е разговарял с първия
дипломат на ЕС Жозеп Бо-
рел и с генсека на НАТО
Йенс Столтенберг.

Сегашното напрежение
пламна заради решението
Косово за задължи влизащи-
те в Северно Косово
сръбски превозни средства
да си поставят косовски
регистрационни номера.

Социалдемократите
побеждават в Германия

Социалдемократите в Германия
победиха на парламентарните и мест-
ните избори. Въпреки това страната
се намира в непозната досега ситуа-
ция да не се знае, кой ще е следващият
канцлер - победителят Олаф Шолц или
християндемократът Армин Лашет.
Двамата кандидати за наследник на
Ангела Меркел заявиха, че всеки от
тях има за цел да се създаде управля-
ваща коалиция до края на декември,
съобщи АФП. Разликата между двете
партии е по-малко от 2%: за първата
са гласували 25, 7%, а за втората,
24,1%. Въпреки че социологическите
проучвания даваха 5% преднина за
социалдемократите, консерваторите
успяха да ги настигнат. “Зелените”

Резултатът се дължи на лидера им Олаф
Шолц, който е предпочитан като личност

имат 13,8%, либералите получават
11%, за крайнодясната “Алтернатива
за Германия” са гласували 10,3%, а за
Левицата - 4,9%, но партията влиза в
парламента заради спечелени три ди-
ректни мандата.

Според световните лидери причи-
ната за този резултат е самият кан-
дидат, като вестник “Гардиън” посоч-
ва, че Шолц е предпочитан като лич-
ност. “По дяволите, те са силни”, пък
беше реакцията на американския пре-
зидент Джо Байдън. “Тези избори
ясно показват готовността на герман-
ския народ да промени хода на раз-
витието на страната и да види по-
социална Германия с по-активна роля
в европейските въпроси.” Това

изтъкна в поздравлението си лидер-
ката на БСП Корнелия Нинова. Тя
пожела успех за формиране на пра-
вителство, водено от социалдемокра-
та. Председателят на ПЕС Сергей
Станишев подчерта, че “хората
търсят социални и зелени политики,
десните и националистите бележат
срив. Това е историческа победа за
немските социалисти и срив за дес-
ните партии и за националистите.
Ерата “Меркел” приключва както в
Германия, така и в Европа.”

Успоредно с изборите за Бундес-
тага, се проведоха и местни, където
социалдемократите отново печелят.
Франциска Гифи, кандидатът на ГСПД
за кмет на Берлин, спечели 21,4 про-
цента от гласовете, побеждавайки
съперниците си за поста от партията
Зелени с 18,9 процента и консерва-
тивната ХДС с 18,1 процента.

Осъдиха двама бивши
алжирски премиери

Двама задържани бивши преми-

ери при дългогодишния бивш прези-

дент на Алжир Абделазиз Бутефли-

ка бяха осъдени на допълнителни

присъди за корупция, съобщават

местните медии. Те получават

съответно шест и пет години ли-

шаване от свобода за пране на

пари, прахосване на публични сред-

ства, злоупотреба със служебно по-

ложение и “възлагане на договори

в нарушение на правилата за обще-

ствени поръчки”.

Талибаните забраняват
таджикистанска намеса

Талибаните призоваха ръковод-

ството на Таджикистан да не се

меси във вътрешните работи на

Афганистан. “Желаем да имаме

добри отношения с него, но всяко

действие ще срещне противодей-

ствие”, предаде телевизионният

канал “Ал Джазира”.

Исландките в парламента
не са мнозинство

Исландия не постигна парла-

ментарно мнозинство на жените

след изборите в неделя, съобщи АФП.

По предварителни данни нежният

пол преобладаваше с 33 депутатки

от общо 63 законодатели и за

кратко страната вярваше, че е

станала първата в Европа с дамско

мнозинство в парламента. Но окон-

чателното преброяване на гласове-

те показа, че “слабият пол” има 30

представителки.

5,8 по Рихтер удари Крит

Земетресение с магнитуд 5,8 по

Скалата на Рихтер е регистрира-

но южно от град Ираклион на

гръцкия остров Крит, съобщи

Института по геодинамика на

Националната обсерватория. Всич-

ки жители са напуснали домовете

си. Един човек е загинал.

Разследват мъж, снимал
Макрон по бански

Френската полиция разследва фо-

тограф за нарушаване на личното

пространство заради снимка на  пре-

зидента Еманюел Макрон по бански

по време на почивка на Средиземно-

морието, потвърдиха от прокурату-

рата пред АФП. Кадърът е един от

редица папарашки снимки, публикува-

ни от сп. „Воаси“ през август 2020

г., разгневили 43-годишния лидер. Една

от снимките на водни ски по-късно

беше включена в изложба на френски

президенти на почивка, организирана

от парижка художествена галерия.

Мексиканци протестират в
столицата срещу насилието
в страната. Поводът
бе 7-годишнината от безследното
изчезване на 43 ученици в щата
Гереро. Недоволните искаха да
узнаят факти и решения по случая,
който остава неразплетен
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Австралийският министър на отбраната
г-жа Марис Пайн излиза от инспектирана от нея подводница,
акостирала на Гардън Айлънд в Западна Австралия

СНМИКА БГНЕС

В своята стратегия за Индо-Тихооке-
анския регион ЕС “засилва стратегичес-
ките си ангажименти. Нарастващата ико-
номическа, демографска и политическа
тежест на региона го прави ключов играч
при формирането на международния ред,
основан на правилата и за  справянето с
глобалните предизвикателства. С тази
нова стратегия ЕС има за цел да допри-
несе за стабилността, сигурността, про-
сперитета и устойчивото развитие на ре-
гиона, в съответствие с принципите на
демокрацията, върховенството на зако-
на, правата на човека и международното
право.”

Според някои американски експерти
Европа и САЩ разполагат най-дългия
набор от съюзни отношения в света. Те
са близки по отношение на споделените
ценности и начина, по който организи-
рат обществата си, икономиката на сво-
бодния пазар и демократичните си поли-
тики. Според тях САЩ се нуждаят от
най-тясно сътрудничество и координация
със своите европейски съюзници, за да
се справят успешно с предизвикателства,
отправени от Китай във военната, ико-
номическата, технологичната и търгов-
ската сфера. Съревнованието между гло-
балните сили ще се осъществявана в ико-
номическата и технологичната сфера, а
не толкова във военната. Дали обаче ЕС
ще продължи партньорството си със
САЩ в сферата на отбраната и сигур-
ността или ще постави фокус върху раз-
работване на независима стратегия по
сигурността?

Съществуващите съюзи

Доктрината на Джо Байдън “Амери-
ка се завърна” породи притеснения у
традиционните съюзници на САЩ. Къде
се е завърнала Америка? Ако американ-
ският президент има предвид завръщане
в Индо-Тихоокеанския регион, то до-
някъде има право. Предшественикът му
Доналд Тръмп не положи усилия да
укрепи позициите на САЩ в тази част
от света, като беше предприел по-скоро
политика на изолация. Тези действия
позволиха на Китай да поеме инициати-
ва и да засили собствените си позиции
и влияние, особено в региона на Югоиз-
точна Азия с водещото си участие в уч-
редяването на “Регионалното всеобхват-
но икономическо партньорство” - без-
прецедентно регионално споразумение
за търговия, което включва разнообраз-
на комбинация от развити, развиващи се
и слабо развити икономики в региона.
То бе подписано в Ханой на 15 ноември
2020 г. между десетте страни от АСЕ-
АН, Китай, Япония, Южна Корея, Ав-
стралия и Нова Зеландия.

Раждането на AUKUS като военен
съюз е надграждане на съществуващите
съюзи в региона, които са по-скоро с
икономическа насоченост. През август
2017 г. четиристранният диалог за сигур-
ност, известен като QUAD, беше възста-
новен с цел да противостои на апетитите
на Китай в Южнокитайско море. Орга-
низацията е първоначално основана през
2007 г. от Австралия, Индия, Япония и
САЩ и се опитва да противостои на Шан-
хайската организация за сътрудничество
(ШОС). Със създаването на AUKUS оба-
че нещата се променят и страните-член-
ки на организацията като Япония и Ин-
дия започват да изпитват несигурност за
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мястото, което им е отредено в бъдещите
планове на САЩ за региона. Изглежда,
че стратегията на САЩ спрямо Китай ще
бъде да обкръжи Поднебесната империя
с отряди от малки военно-икономически
договори, за да може да окаже по-голям
натиск върху Пекин. Традиционни
поддръжници на САЩ в региона като
Филипините и Индия също обръщат
любопитни погледи към новите алианси,
чудейки се какви ползи ще могат да из-
влекат за себе си. Виетнам също изглеж-
да заинтересован от възможностите, ко-
ито би отворил новият AUKUS.

Китай, разбира се, също не гледа бе-
зучастно на събитията. Непосредствено
след новината за новото съглашение,
Китай алармира за “намеса на външни
сили” и призова лидерите на държавите
от региона за абсолютно съпротивление
на външни сили да се намесват “в държа-
ви в нашия регион под претекст на раз-
нообразни извинения и да държим здра-
во в свои ръце бъдещето на развитието и
напредъка на нашите страни”.

Освен това, след малко повече от 15
години търпеливо чакане, Иран стана
пълноправен член на ШОС. След завръ-
щането си от срещата на високо равнище
в Душанбе президентът Ебрахим Раиси
определи одобрението на членството
като “дипломатически успех”, който оз-
начава свързване на Иран с икономичес-
ката инфраструктура на Азия и нейните
огромни ресурси. В речта си на двуднев-
ната среща на високо равнище той осъди
“унилатерализма” на САЩ и призова за
съгласувани усилия за борба със санкци-
ите. През месец март тази година между
Иран и Китай бе сключено 25-годишно
споразумение, според което Китай ще ин-
вестира 400 милиарда щатски долара в
иранската икономика през този период в
замяна на стабилни и изгодни в ценово

отношение доставки на петрол от Иран.
По този начин антиамериканският кор-
дон се разширява, а страните от Азия все
повече започват да се вглеждат в собст-
вените възможности.

Съперничеството
между гигантите

и локалните играчи

Съперничеството между САЩ и Ки-
тай е пълномащабно стратегическо състе-
зание за богатство, мощ и влияние, както
в Източна Азия, така и в световен мащаб.
То представя конкурентни идеали и мо-
дели за политическо управление и иконо-
мическо развитие, различни възгледи за
структурата и правилата на световния
ред. Всяка страна е решена да увеличи
максимално своята глобална позиция и
свобода на действие спрямо другата.
Според някои експерти, пактът AUKUS
е надграждане на съществуващата иконо-
мическа инициатива B3W под водачест-
вото на САЩ, която цели да противо-
стои на китайският проект “Нов път на
коприната”. Изтеглянето на САЩ от
Афганистан се тълкува от някои като опит
за подкопаване устоите на инициативата
“Нов път на коприната”, защото идване-
то на талибаните на власт в Афганистан
ще осуети сухоземните проекти на Ки-
тай, а новият пакт AUKUS ще работи за
осуетяване на морските инициативи на
Пекин. Такъв сценарий е малко вероя-
тен, защото правителството на талибани-
те има нужда от парите и инвестициите
на Поднебесната империя, за да възста-
нови икономиката си, още повече, че
нарича Китай “приятелска държава”. Аф-
ганистан, както и Пакистан са част от
инфраструктурния проект на Китай и е
по-логично страните да работят по
насърчаване на своите отношения в тази

насока, отколкото да ги спират в заро-
диш.

Друг играч от региона, който не след-
ва да бъде пренебрегван и подценяван, е
Северна Корея. Тя също гледа на AUKUS
като на фактор, който ще застраши ста-
билността и сигурността в региона.

Индия е другият играч, който ще тряб-
ва да направи своя избор. Тя е традици-
онен партньор на САЩ, но както вижда-
ме, партньорите могат да бъдат заменяни
бързо и лесно. Пред Индия ще бъде по-
ставен избора дали да бъде част от “Из-
точния блок” (сътрудничество и интег-
рална част от новите издигащи се сили в
Азия) или ще предпочете да се присъеди-
ни към алианс, ръководен от САЩ, в
който ще трябва да се съобразява с нара-
стващите изисквания на Вашингтон. Има
и друг елемент, който би повлиял на
решението на Индия от външнополити-
ческо естество. От една страна, Индия е
заобиколена от значително мюсюлман-
ско мнозинство в лицето на Афганистан
и Пакистан, което би застрашило про-
вежданата вътрешна политика на преми-
ера Нарендра Моди за възхода на хинду-
изма. Има и проблемите, наследени от
деколонизацията. От друга страна, съще-
ствуват граничните проблеми с Китай и
съревнованието за регионално надмощие.
Въпреки обаче териториалните спорове
и културните различия между азиатските
народи, те поддържат стабилни иконо-
мически и търговски отношения помеж-
ду си и търсят начини да противостоят
на политиките, налагани от Запада. В този
смисъл, ако САЩ решат да предприемат
военни действия в региона и да налагат
по-агресивно своята визия за междуна-
роден ред, би било възможно дори сътруд-
ничество между Китай и Северна Корея,
като например сключване на отбраните-
лен пакт.
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имат още един коз заради
безумната постъпка с про-
веждането на ненужни избо-
ри. “Внимавай, народе, да не
ходим на избори отново след
18 месеца”, подигравателно
пишат из социалните мрежи,
насърчавани от лидера им
Ерин О`Тул. “Разбирам, че
партията ни трябва да отиде
повече в центъра и да не сме
толкова крайни, макар това
да ни създаде проблеми с
партньорите ни от Народна-
та партия”, обяви той, след
като отрече, че ще си подаде
оставката от председател-
ския пост.

От своя страна, Новата
демократична партия, която
също очакваше да има много
висок резултат, а спечели
само едно място повече, обе-
ща да предлага още по-леви
политики и да се измести още
по-вляво от центъра.

Политическите анализато-
ри прибавят към причините
за “кривите сметки” и два де-
бата, на които лидерът се
представил сравнително сла-
бо. “Няма как да искаш висок
резултат, а на важни диску-
сии да не се представиш на
ниво, мислейки че победата
ти е в кърпа вързана”, комен-
тират специалистите. Все пак
те наблягат на факта, че Ли-
бералната партия на Трюдо
много добре се е представила
в двете най-населени провин-
ции: Онтарио и Квебек. То-
ронто и предградията му си
остават непревземаема кре-
пост на либералите. Изнена-
да е, че този път са спечелили
и столицата Отава.

Всичко продължава
по старому

Суверенът си каза тежка-
та дума: да, либералите ще
продължат да управляват, но
както досега, в никакъв слу-
чай самостоятелно. “Прави-
телствата на мнозинството
са отживелица”, твърдят слу-
чайно запитани граждани.
“Те са от времето, когато е
имало само две партии, хо-
рата са вярвали в идеологии.
През XXI, когато имаме по-
богат избор, няма как власт-
та да е само в една форма-
ция. Демокрацията предпо-
лага правене на компромиси,
търсене на политическите
решения чрез диалог. Когато
властта е съсредоточена
само в ръцете на един човек,
това е пагубно, примери в
историята има много.”

“Разбирам, че хората ис-
кат да се върнат към норма-
лен начин на живот и не им
е до избори”, заяви в избор-
ната нощ новият-стар преми-
ер, но вече не с неговата са-
монадеяна усмивка, а друга,
по-примиренческа. “Народът
отново ни изпраща на рабо-
та и ясно ни показа какво
иска.” Трюдо показа, че поне
привидно си е взел поука.
“Резултатите ни показват ис-
тинските настроения и ние
трябва да се съобразим с
тях”, заключи той. За шест
години на власт поне това е
разбрал. Сега му остава да
разбере, че в Канада има още
провинции, освен Онтарио и
Квебек, които ще трябва да
посещава.

В средата на миналата
седмица в Канада се прове-
доха предсрочни парламен-
тарни избори, свикани само
18 месеца след редовните.
За вота бяха пропилени 600
млн канадски долара, но
съществени размествания в
управляващата коалиция не
настъпиха. Кому беше нуж-
но всичко това?

Премиерът Джъстин
Трюдо беше дългоочаквано-
то лице на промяната, кога-
то се появи преди няколко
години: млад, умен, амбици-
озен, син на Пиер Трюдо -
най-социалният канадски ли-
дер. Въпреки успешния си
първи мандат, дали заради
прекалено либералната си
политика, но на следващите
избори, макар отново да из-
лезе пръв, този път той бе
принуден да сформира пра-
вителство на малцинството.
Подкрепата, която получи
беше от малките леви про-
гресивни партии, както и от
“Зелените”.

Първата половина от
мандата беше белязана от
много сътресения: КОВИД-
пандемията, открити масови
гробове на над 10 000 инди-
ански деца в католически
пансиони, събаряне на па-
метници на исторически
личности. Консервативната
опозиция умело атакуваше
по всички фронтови линии.
Според нея мерките срещу
коронавируса били “фаши-
стки”, привържениците й ор-
ганизираха протести срещу
задължителната ваксинация,
дори седмица преди избори-
те, когато Трюдо отиде на
среща с избиратели, събити-
ето пропадна, защото про-
тивниците му го замеряха с
камъни.

По отношение на съборе-
ните паметници на две анг-
лийски кралици пред парла-
мента в град Уинипег,  на по-
следвалото оскверняване на
статуите на Колумб и капи-
тан Джеймс Кук и дори на
един от първите канадски
премиери Джон Макдоналд,
известен с расизма си, Трюдо
публично заклейми деянията,
но по-сериозни санкции не
последваха. Тази негова
постъпка вбеси десните, но
му спечели много леви
привърженици. Освен това,
думите му, че в страната е
бил извършен геноцид и обе-
щанието му да сложи край на
расизма, му дадоха историче-
ски висок процент на одоб-
рение. Толкова висок, че дори
и споменаването на факта, че
и по време на управлението
на баща му все още са съще-

Канада показа жълт
картон на Трюдо
В политиката често сметките на управляващите
излизат криви; важни са поуките, които си взимат

официално заяви: “Извънред-
ни избори ще се проведат на
22 септември!” Обеща, ако
бъде преизбран да наблегне
на решаването на три основ-
ни проблема: грижата за де-
цата, климатичните промени
и недостига на жилища. Ве-
роятно, ако страната не бе
започнала да навлиза в
четвъртата вълна на пандеми-
ята, той щеше да спечели убе-
дително изборите. Въпреки
че държавата не заема едно
от челните места по брой

заразени или починали от
вируса, страхът сред населе-
нието не е намалял.

Повечето от симпатизан-
тите му отказаха да отидат
до урните и недоумяваха
поради каква причина се
прави това нещо. На този
етап голяма част от населе-
нието е доволна от прави-
телството. Дори привърже-
ниците на по-малките леви
прогресивни партии и на
“Зелените” се чувстваха
парламентарно представе-

ни. Единственият отговор,
до който стигнаха, беше:
“Трюдо иска цялата власт за
себе си” и това мигновено
отблъсна немалка част от
имащите право на глас.

Равносметката: след 36-
дневна предизборна кампа-
ния и безсмислено пропиле-
ни милиони долари, в Канада
отново ще бъде на власт ста-
рото правителство. Трюдо
спечели един депутат пове-
че, а консерваторите изгуби-
ха двама. Вторите обаче вече

СНИМКИ БГНЕС

В изборната нощ неотлъчно до Джъстин Трюдо стоя
съпругата му Софи. Макар отново да спечели изборите,
той не е много доволен, защото очакваше да има
мнозинство на свикания от него предсрочен вот

Канадци се редят на опашка пред избирателна секция. Мнозина обаче си останаха
по домовете, недоумявайки защо трябва да има избори по време на пандемия.
С отказа си да гласуват, те наказаха премиера за големите му амбиции

ствували споменатите учили-
ща-пансиони, не намалиха до-
верието в него.

Какво се обърка?

Социологическите проуч-
вания през лятото го подве-
доха и той реши, че е идеал-
ният момент да свика пред-
срочни парламентарни избо-
ри. С единствената цел да има
мнозинство и да не се допит-
ва до други. На 15 август той
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В последните месеци инфлацита
се ускорява изключително бързо. От
6-7 месеца потребителските цени
вървят само нагоре. Най-голямо
поскъпване има при горивата. По-
следните данни на Националния ста-
тистически институт показаха, че
само през август потребителските
цени средно са се повишили с близо
1%. Инфлацията от началото на го-
дината (август 2021 г. спрямо декем-
ври 2020 г.) е 3,1%, а годишната
инфлация за август 2021 г. спрямо
август 2020 г. е 3,7%. В поправките
на бюджета е заложена годишна ин-
флация от 3%, но много експерти
очакват доста по-голямо поскъпване.

Средностатистическото българско
домакинство все повече се затруднява
да покрива битовите си сметки, които
нараснаха още през лятото, но се очак-
ва поредно ново поскъпване на ток,
парно, топла вода. Цените на храните,
които са един от основните разходи
на хората, също постоянно скачат. А
голяма част от българите на практика
са работещи бедни, които получават
месечно възнаграждение, близко до
минималната работна заплата.

Инфлацията “хвърчи” не само у
нас. Цялата световна икономика се
възстановява от коронакризата проин-
флационно. Цените на газа през по-
следната година нараснаха в пъти -
между 250 и 300%. Високи цени на
тока се отчитат в цяла Европа, но ние
имаме и свои недъзи, които помпат
цената на еленергията на родната енер-
гийна борса. Спрямо септември мина-
лата година цената е два пъти по-висо-
ка (Към 20 септември токът в Бълга-
рия за бизнеса струва 150 евро за ме-
гаватчас). Заради скъпия ток бизнесът
нададе вой, защото особено по-малки-
те фирми са принудени да спрат рабо-
та, иначе ще фалират. “Не се вижда
тенденция за поевтиняване на тока, но
България трябва да намери начин

да включи още мощности

защото в момента с износа си покрива
дефицита в целия район”, заяви пред
БНР шефът на БЕХ Валентин Нико-
лов. Междувременно миналата седми-
ца ДАНС и МВР влязоха на проверка
в Комисията за енергийно и водно ре-
гулиране и в Българската независима
енергийна борса. Причината - разслед-
ване за високите цени на електроенер-
гията на свободния пазар.

Иначе въпросът на въпросите от
последните седмици е докога ще
продължи ускоряването на инфлация-
та. По думите на икономиста Румен
Гълъбинов, различни оценки вещаят
между 3 и 6 месеца да продължи този
процес и да се успокои през първото
или през второто тримесечие на след-
ващата година. Сравнително кратък
хоризонт се дава за тази скокообраз-
на инфлация. За някои от секторите
се твърди, че тя е достигнала своя пик
и не би трябвало да продължава да
расте. Но има инерция, която няма да
се успокои толкова лесно. По-добре е

да се предприеме нещо, защото с все-
ки изминал ден намаляват покупател-
ните способности на българите и на
практика пада стандартът ни на жи-
вот, заяви пред ДУМА експертът.

ства, каквато е коронакризата.
Какво може да се направи? Държа-

вата може да вземе мерки за забавяне на
темпа на инфлацията, смята Гълъбинов.

Държавата може
да регулира цените

“Има мярка, която може да се прило-
жи по отношение на крайните потреби-
телски цени, на масовите стоки, на гру-
па от стоки от първа необходимост. За
тях могат да се лимитират търговските
надценки. Това може да стане с аргу-
мента, че в тази ситуация държавата
трябва да защити интереса на потреби-
телите. Ние сме в безпрецедентна ситу-
ация. Подобна коронакриза с такива по-
следствия не е имало досега в историята
на глобалното икономическо развитие.

ва да се допуска спекула, както и карте-
ли сред големите”, заяви икономистът.

Според Гълъбинов в условията на
валутен борд, в какъвто се намираме,
няма много инструменти за управление
на инфлацията. “В такава ситуация оба-
че е напълно аргументирано да се при-
ложи пълният набор от възможности,
включително и лимити върху надценки-
те на базови стоки. Другата марка е
данъците - удължени срокове за декла-
риране и плащане на ДДС или отлагане
на някои бизнес разходи. Това е основ-
ният потребителски данък. Миналата
година се прие антикризисно намалява-
не на ДДС върху храните и напитките
в ресторантите на 9%. Но проблемът с
цената на тока е не по-малко значим.
Трябва да се потърсят възможности, ако
не за тази година, то поне за 2022 г.

да се намали наполовина
ДДС за електроенергията

по цялата верига - и за битовите потре-
бители, и за индустрията. Това ще даде
глътка въздух и ще забави растежа на
цените. За домакинствата могат да се
преразгледат критериите за енергина
бедност и да се увеличи помощта. Всич-
ки страни в Европа предприемат мер-
ки, включително и Германия, ние мо-
жем да се поучим от техния опит”,
препоръча експертът.

Много важна е темата за износа на
ток от България. Според Гълъбинов е
въжможно регулиране, лимитиране на
износа на ток и горни лимити за цена и
квоти за количество. “Можем да въве-
дем пределна, максимална цена в рамки-
те на деня, след което търговията да спре
и да се поднови на следващия ден. Ви-
дяхме случаи, в които в рамките на един
ден се получиха огромни скокове в це-
ната. Такъв опит има на други борси,
които прилагат такива стоп клаузи при
търговията, когато има драстично от-
клонение в цените - и нагоре, и надолу.
Нашата електроенергийна борса трябва
да се приведе във вид, който не позволя-
ва големи отклонения. Можем да се за-
мислим дали някои от тези неща не са
спекулативни”, коментира икономистът.

Бизнесът иска държавата да плати
енергийна помощ, защото много фирми
са на ръба. “Вече се говори за енергий-
но бедни фирми. Обаче част от фирми-
те, независимо че токът им е по-скъп,
продължават да работят, да произвеж-
дат и цената на тока се калкулира в про-
даваната от тях продукция. Но има и
фирми, на които разходите за ток са най-
големите и те са в невъзможност да
калкулират всичките си разходи (за ма-
териали, осигуровки и заплати) в край-
ната цена и да продадат стоките си.
Тяхното съществуване е застрашено.
Ние трябва да продължим да работим за
по-малко енергоемка икономика, но в
същото време такива резки промени в
цените трябва да бъдат олекотени. Зато-
ва трябва да се изработи методика как и
за кои фирми става това енергийно суб-
сидиране”, призовава експертът.

България е държавата в ЕС с най-
висока енергийна бедност. Вече съще-
ствена част от бюджета на домакинст-
вата отива за плащане на сметки за ток,
отопление и вода. Енергийните субси-
дии вече са практика в повечето страни
от ЕС. Не само за домакинствата, но и
за енергийно бедни фирми. “В Бълга-
рия е възможно да се намали от 20 на
10% ставката на ДДС върху електрое-
нергията през зимните месеци. Може
да се помисли и за временно намаление
на ДДС за горивата и топлоенергията
като антиинфлационна мярка. Трябва
да се комбинират антикризисни и анти-
инфлационни мерки. Временно тези
мерки вършат работа за задържане
ръста на цените. Ако тези мерки се
приложат, инфлацията ще се забави”,
заяви Гълъбинов.

Има ли усмирителна
риза за поскъпването
Покачването на инфлацията ще продължи още 3-6 месеца,
но има мерки, с които да се смекчи растежът на цените,
твърди икономистът Румен Гълъбинов

Мая ЙОВАНОВСКА

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

През миналата седмица служебно-
то правителство обяви, че ще въведе
неотложни мерки за овладяване на гла-
воломно покачващите се цени на еле-
ктроенергията, горивата и основните
стоки и услуги. По думите на преми-
ера Стефан Янев, ситуацията у нас с
цените на основните енергоносители
се дължи в известна степен на светов-
ната криза и възстановяването от нея.
В Гърция правителството обяви, че
вдига с 20% енергийните помощи и ще
възстановява 80% от увеличението в
сметките за ток. В Испания планират
да намалят ДДС върху електроенерги-
ята през зимните месеци. В Италия ще
се преразгледат сметките за електрое-
нергия, като се промени начинът на
фактуриране. Италианците ще похар-
чат 3 милиарда евро за компенсиране
и намаляване на сметките за битова
еленергия, докато цените продължават
да растат в цяла Европа. Аргументът е
защита на икономическите интереси на
потребителите при наличие на важни
социални и икономически обстоятел-

Досега не са се случвали такива поред-
ни затваряния. В момента сме в
четвъртата КОВИД-вълна. Възможно е
да се наложи и нов локдаун. Той може
да е частичен, но въпреки това ще заба-
ви икономическото ни развитие. Така е
възможно да изпаденм и в малка иконо-
мическа рецесия в края на тази година.
Ако се случи, ще е за четвърти път за
последните две години. Тогава ще стане
трудно да се планират доходите и спе-
стяванията, а икономиката ще започне
да се забавя, тъй като потребителите и
бизнесът ще свият разходите и инвести-
циите си”, обясни експертът.

По неговите думи, може да се прило-
жи и освобождаване на част от държав-
ния резерв. “Като цяло трябва да се уве-
личи пазарното предлагане, за да паднат
цените, което може да стане с освобож-
даване на стоки от резерва. Държавата
може и трябва да се намеси като голям
играч, за да увеличи предлагането, и така
да се намалят цените временно. Трябва
да се затегне контролът на обемите и
цените още от производителя. Не тряб-
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„Бенедета” на Верховен
открива „Синелибри 2021”

Кино-литературният фестивал ще се
проведе под мотото „Божествена комедия”

“Бенедета” - реж. Пол Верховен

СНИМКА “СИНЕЛИБРИ 2021”

Провокативната био-
графична драма “Бенедета”
на известния нидерландски
режисьор Пол Верховен
ще даде началото на тазго-
дишното издание на Меж-
дународния кино-литера-
турен фестивал “Синелиб-
ри”, който ще се проведе
от 2 до 31 октомври, на-
учи ДУМА от Кремена
Димитрова, директор, мар-
кетинг и пиар на на изда-
телство “Колибри”.

Празничната церемо-
ния по откриването ще се
състои на 2 октомври от
19 ч. в зала 1 на Национал-
ния дворец на културата с
фееричен пърформанс, чи-
ято символика е подчине-
на на цялостната концеп-
ция на “Синелибри 2021”.
Авторка на идеята е Ма-
рия Налбантова - худож-
ник и визуален артист; в
екипа на проекта участват
още Стефани Ханджийска
(танц и хореография), Ива-
лина Иванова (анимация),
Георги Атанасов (компо-
зитор). Официалната ви-
деошапка на фестивала е

дело на същите артисти.
Оператор и режисьор е
Петър Вълчев, а заслугата
за монтажа е на Невелин
Вълчев.

След зрелищния спек-
такъл зрителите в зала 1
ще станат свидетели на
официалната българска
премиера на филма “Бене-
дета”. Копродукция на
Франция и Нидерландия,
филмът пристига у нас с
две номинации от кинофе-
стивала в Кан - за “Златна
палма” и за т. нар. “Queer
palm”, както и с номина-
ция за наградата на публи-
ката от кинофестивала в
Сан Себастиан. В образа
на младата монахиня Бе-
недета Карлини се
превъплъщава талантлива-
та френска актриса Виржи-
ни Ефира, партнират й
Дафне Патакиа, Ламбер
Уилсън и достолепната
Шарлот Рамплинг.

Още две впечатляващи
кинопремиери ще се състо-
ят в зала 1 на Национал-
ния дворец на културата.
Става дума за френската
романтична комедия “Фан-
тазии”, режисирана от зве-
здния тандем Давид и Сте-
фан Фоенкинос, и за дра-
матичния трилър “Денят
на флага” на Шон Пен, кой-
то вече се очаква с
нетърпение от българска-
та публика. Двете прожек-
ции са на 21 октомври.
Сред премиерните филми
в програмата е и психоло-

гическата драма “Събити-
ето” на дебютантката
Одри Диван, която беше
удостоена с наградата
“Златен лъв” във Венеция
неотдавна.

По традиция и тази
година програмата пре-
движда два конкурса: за
пълнометражен игрален
филм и за късометражен
филм. В синхрон с концеп-

цията и ключовата визия
на форума кинопродукци-
ите извън официалния
конкурс са разпределени
в седем модула - Седмото
небе, Седмото изкуство,
Седемте морета, Седем
чудеса, Лирата на Аполон,
Плеяда, Седемте джудже-
та. Всеки модул се състои
от седем филма. Модулът
с филми, включени в пре-

стижния международен
конкурс за пълнометра-
жен игрален филм, носи
името Плеяда и обхваща
7 филма със “звезден ста-
тус”, колкото са Плеядите
в древногръцката митоло-
гия. Късометражните
филми, включени в програ-
мата, са обединени в мо-
дула Седемте джуджета.
Зад седемте струни на
Лирата на Аполон, която
символизира добродетели
като умереност и равно-
весие, стоят 7 равноцен-

ни световни премиери.
Президент на журито

е изтъкнатият френски
писател и киносценарист
Гийом Лоран. В ролята на
арбитри влизат още гер-
манският режисьор от аф-
ганистански произход
Бурхан Курбани, Каролин
Бонгран - уважавана френ-
ска писателка и сценари-
стка, режисьорското дуо
Кристина Грозева и Петър
Вълчанов, създало едни от
най-добрите български
филми за последните десе-
тилетия. Седмото издание
на “Синелибри” ще се про-
веде под мотото “Божест-
вена комедия” по случай
700 години от смъртта на
Данте Алигиери - “бащата
на италианския език”. Па-
ралелно с жителите и
гостите на столицата, на
едни от най-бляскавите ли-
тературни адаптации,
създадени през последните
две години, ще могат да се
насладят и зрителите на
Пловдив (15-31 октомври),
Варна (15-31 октомври),
Бургас (22-31 октомври),

Велико Търново (22-31 ок-
томври), Габрово (21-25
октомври) и Стара Загора.

Очакват ни множество
кино-литературни премие-
ри и трепетни срещи, на
живо и онлайн, с изтъкна-
ти режисьори, сценаристи,
писатели, актьори, светила
на филмовата и литератур-
ната сцена. Съпътстваща-
та програма на фестивала
обхваща вълнуващи га-
ласъбития на културите на
Франция, САЩ, Испания,
Португалия, Италия, Да-

ния, Финландия, Унгария,
Германия, Ирландия, Изра-
ел, подкрепени от съответ-
ните културни институти
и посолства.

Организаторите на фе-
стивала предвиждат стро-
го съблюдаване на всички
противоепидемични мер-
ки, гарантиращи здравето
и безопасността на зри-
телите. Заради сложната
здравна обстановка и тази
година фестивалът ще има
паралелно дигитално изда-
ние, което ще се състои в
Neterra.TV+ - онлайн плат-
форма, в която може да се
гледат филми и кинофес-
тивали.

“Синелибри 2021” се
реализира с подкрепата на
Столичната програма
“Култура”, Националния
филмов център, Национал-
ния фонд “Култура”, фонд
“Култура” на община Вар-
на, община Бургас, общи-
на Велико Търново. Фес-
тивалът е част от Календа-
ра на културните събития
на Столичната община за
2021 г.

“Денят на флага” - реж. Шон Пен



Туарегите в Сахара наричат себе си имазаган,

което в по-точен превод означава „свободни хора”.

Поради наносите, причинени от река Мисисипи,

щатът Луизиана увеличава площта си всяка година.
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Кинетични и интер-
активни инсталации и
обекти с вплетени обра-
зи и препратки, свързани
със символите на диги-
талния свят, в който жи-
веем, ще може да се ви-
дят в Габрово. В музея
“Дом на хумора и сати-
рата” на 29 септември, в
18 ч., ще бъде открита из-
ложбата на Добрин Ата-
насов и Любен Кулелиев
“Някои го предпочитат
аналогово”. В рамките
на вернисажа гостите
ще имат възможност да
се докоснат и до филмо-
вата класика, вдъхнови-
ла инсталациите, в рам-
ките на лектория с учас-
тието на киноведа Цве-
томир Цанков.

За функционирането
си творбите на авторите
не разчитат на дигитал-
ните технологии. От-
правна точка за създава-
нето на инсталацията е
безсмъртният киноше-
дьовър на Били Уайлдър

Препратки към дигиталния
свят показват в Габрово
Изложбата „Някои го предпочитат аналогово” на Добрин Атанасов
и Любен Кулелиев е вдъхновена от киношедьовъра на Били Уайлдър

“Някои го предпочитат
горещо” (1959). Заглави-
ята на произведенията
цитират реплики от фил-
ма и препращат към сце-
ни и ситуации от него.
Същевременно дават и
ключ за тълкуването на
самите творби.

Изложбата насочва
вниманието на публика-
та към последиците от
големия дигитален обрат
през последните години.
Авторите представят
различна гледна точка по
темата през призмата на
хумора и иронията.

Героите във филма
“Някои го предпочитат
горещо” са двама мъже,
които трябва да се слеят
с непознатия за тях свят
на жените. В случая, от
това зависи животът им.
Изложбата “Някои го
предпочитат аналогово”
търси аналогии с тази
ситуация и препраща
към аналогово мислещия
човек, за когото е необ-

ходимо да оцелее в но-
вия дигитален свят.

Повсеместното на-
влизане на дигиталните
технологии остави по-
старите поколения в из-
ключително неблаго-
приятна позиция. Бързо
променящата се ситуа-
ция под диктата на га-
лопиращото техноло-
гично развитие направи
неконкурентни много от
тях. Факт е, че всички
сфери на живота се ди-
гитализираха, но доста
хора все още не успя-
ват да се адаптират към
тази промяна. За да не
“изпадне от играта”
обаче, болшинството
от засегнати привидно
прие предизвикателст-
вото и започна да из-
ползва инструментите
на новата епоха, без да
е осъзнало същностни-
те им характеристики.
Така се стигна до една
симулирана дигитал-
ност. А световната пан-

демия, започнала през
2020 г., увеличи още
повече “пропастта”...

Експозицията ще
може да се разгледа в
зала 7 до 31 декември.

Онлайн музей, по-
светен на историята
на мобилния телефон,
трябва да се появи
през ноември и да
съдържа над 2000
уникални устройства
от 200 различни про-
изводители, съобщи
ДПА. Експозицията
ще демонстрира раз-
витието на тези уре-
ди за комуникация от
1984 г. до днес. Вир-
туалните посетители ще имат
възможност да видят първите мо-
билни телефони - предимно го-
леми, тежки устройства, които
едва са били преносими, в до-
пълнение към най-новите смарт-
фони, разполагащи със сгъваеми
екрани и няколко камери.

Преди повече от 35 години
бе осъществено първото обаж-
дане по мобилен телефон в
Обединеното кралство с апарат,
който беше с размерите на аку-
мулатор за кола и дори по-тежък
от него. Тези ранни устройства
и всичко, което се появи по-
късно, е завладяваща история -

Експерти от Университет-
ския колеж в Дъблин, Ирлан-
дия, са създали в партньорст-
во с музиканти песен, която
може да намали интензитета
на различни видове болка,
пише “Дейли мейл”. Парчето,
озаглавено All of Us (“Всич-
ки ние”), е показало ефектив-
ност в тестове с 286 добро-
волци.

Д-р Клер Хаулин от еки-
па, създал лечебната компо-
зиция, обяснява, че песента

използва инструментални, ор-
кестрални и вокални елемен-
ти, за да породи усещането за
чудо у пациентите. Музи-
кантът Анатол е съдействал
на учените да осъществят
проекта и да създадат набор
от звуци, които да помогнат
на хората да се чувстват по-
силни и да забравят за болка-
та, включително чрез осво-
бождаване на хормона на
щастието допамин.

Песента е тествана върху
хора, страдащи от главобо-
лие, менструални спазми,
болки в гърба и мускулите и
друг силен болезнен диском-
форт. Участниците в експери-
мента са съобщили за нама-
ляване на интензитета на бол-
ката под въздействието на
музикалната композиция.

Авторите представят различна гледна точка по
темата през призмата на хумора и иронията

Правят онлайн музей
на мобилните телефони

Експозицията ще помогне
на хората да си спомнят
устройствата отпреди години

Американски психолози от
Чикагския университет са уста-
новили, че гледането на филми
на ужасите може да помогне на
хора с постоянно тревожно раз-
стройство, което продължава
месеци и дори години, съобщи
сайтът на учебното заведение.

Подобен подход за подобря-
ване на емоционалното състоя-
ние се обяснява с факта, че ко-
гато е в очакване на нещо пла-
шещо, човек инстинктивно се
опитва да избяга от източника
на дискомфорт. Щом опасност-
та изчезне, настъпва отпускаща
реакция и организмът се връща

не само за самата технология и
начина, по който тя се развива,
но и за начина, по който кому-
никираме, убедени са експерти.

Според някои специалисти-
те смартфоните сега са в са-
мия център на нашия свят и
музеят е подходящ начин за от-
белязване на ролята, която иг-
раят. Стремежът на идеолози-
те на онлайн експозицията е
тя да се превърне в богат из-
точник на обучение и начин да
се вдъхновят младите хора да
продължат да създават свои
собствени невероятни мобил-
ни иновации в бъдеще.

Създадоха
обезболяваща
композиция

Песента поражда
усещането за чудо

Гледането на хоръри
бори тревожността

към нормалното си състояние.
Особеността при хората с

тревожно разстройство е, че
възприемат всекидневни събития
като заплаха. Поради това те не
могат да се успокоят и да по-
стигнат хармония. Хорърите
предоставят отлична възможност
за изработване на описания ме-
ханизъм в безопасна среда.

Гледането на филми на ужа-
сите освен това помага да се
тренира психиката. Благодаре-
ние на тях човек разбира, че
причините за безпокойство чес-
то са измислени - точно като
чудовищата на екрана.

Филмите на ужасите тренират психиката
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ТЕЛЕЦ

Ако ви се открие възмож-
ност да се изявите по
някакъв начин или да ома-
ете някого с чара си, не
проспивайте шанса си.

ОВЕН

В последните дни на ци-
ганското лято може да
ви владеят променливи
настроения, без дори да
има конкретна причина.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Хубавото време настрой-
ва за мързелуване, но не се
отпускайте много, все още
сте в началото на работ-
ната седмица

22 май - 21 юни

РАК

Общуването с любимия
човек ще бъде доста чув-
ствено. То обаче ще пост-
рада, ако критикувате
хората около вас

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

По-добре не правете
прибързани заключения,
защото има много голям
риск сами да си навреди-
те.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Днешният ден е изключи-
телно подходящ да се сбо-
гувате с нещо старо, а не
да предприемате нови на-
чинания.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Отделете малко време, за
да останете насаме със
себе си. Може да достиг-
нете до доста важно про-
зрение.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Скъсайте бързо със ста-
рото, което отдавна не
ви носи това, от което
се нуждаете. Бъдете сме-
ли.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Едва ли ще имате жела-
ние да вършите нещо в
днешния ден, само защото
така трябва или за да
угодите някому.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Типичният за вас опти-
мизъм може да ви помогне
да се издигнете много
бързо над проблемите. Дер-
зайте.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Може да се окажете пред
предизвикателството да
поддържате баланса във
важни за вас взаимоот-
ношения.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се почувствате много
добре, ако направите нещо
важно за себе си. Може да
си подарите отпускаща
вана.

ХОРОСКОП

КРАТЪК ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15  ÓÈ ÁÌ‡Â ÓÚ„Ó‚Ó‡ ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
14.30 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /5

ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ì
02.20 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
03.15 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌì (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî -

ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.126
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛-

·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.15

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.36

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.51

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.22

00.00 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.9
01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,

Ò.2 ÂÔ.1
02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.40 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.124,
125

Във вторник ща настъпи захлаждане със слаб до умерен вятър

от изток-североизток. Максималните температури ще паднат

до 18o и 23o, в края на деня ще настъпи понижаване и на

минималните температури. Ще има значителна облачност и

валежи в западната половина от страната, особено вечерта

и преди полунощ. Възможни са и гръмотевици в следобедните

часове. Бури обаче не се очакват.

НИМХ/БТА

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.10 «‡ 75-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡
ƒÏËÚËÈ  ËÎÓ‚

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.10 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚
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—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
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’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

efbet Лига, IX кръг
Лудогорец - Ботев Вр

3:1 1:0 Текпетей (9) 1:1
Паула (17) 3:1 Сотириу
(36 и 38). Снощи: Пирин -
Черно море; Локо Сф - Славия.

Втора лига, ХI кръг
Спартак Вн - Хебър 1:0 Терзиев

(41-авт); Нефтохимик - Миньор 1:3
0:2 Ценов (64 и 72) 1:2 Божилов (88)
1:3 Йосифов (89); Септември Сф -
Септември Сим 7:0 1:0 Ас. Георгиев
(25) 3:0 Пешов (33 и 35) 4:0 Ачков
(43) 5:0 Пешов (61) 6:0 Тодоров (64)
7:0 Илиевски (68); Спортист - Созо-
пол 2:1 2:0 Христов (56 и 61) 2:1
Молдованов (70); Струмска слава -
Янтра 1:0 Б. Николов (13), ЧК: К.
Иванов (Я-43); Литекс - Добруджа
0:0; Монтана - Етър 0:2 0:1 Младе-
нов (63) 0:2 Хр. Димитров (84); Бо-
тев Пд-2 - Марек 1:0 Ив. Василев (3);
снощи: ЦСКА 1948-2 - Лудогорец-2.
Марица - Левски Лом (отложен за-
ради положителни проби за КОВИД-
19 на 12 играчи на Левски Лом).

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО МАКС СПОРТ 1
22.00 Реал М - Шериф Тираспол
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Порто - Ливърпул
ПО МАКС СПОРТ 3
17.00 ПСЖ (мл) -
Манчестър Сити (мл)
19.45 Шахтьор Д - Интер
22.00 ПСЖ - Манчестър Сити
0.15 Обзор на кръга
ПО МАКС СПОРТ 4
19.45 Аякс - Бешикташ
22.00 Милан - Атлетико М
18.30 Копа Судамерикана (Обзор)
19.00 Копа Либертадорес (Обзор)
ПО ДИЕМА СПОРТ 1
18.00 “Головете на IX кръг
в efbet Лига”
20.30 “Героите на кръга в efbet Лига”
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.00 Висша лига (Обзор)
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ТЕНИС
8.00-22.00 “София Оупън”

Националът Илиан Илиев-млад-
ши донесе победата на Аполон с
1:0 като гост в градското дерби на
Лимасол в четвъртия кръг на
кипърското първенство. Български-
ят национал се разписа след из-
стрел от границата на наказателно-
то поле в 53-ата минута. Това е
първи гол за сезона за варненеца,
който осигури четвърти пореден ус-
пех на Аполон.

Отборът на АЕЛ остана с чо-
век по-малко на терена, след като
Андреас Керавнос (40) бе изгонен
с директен червен картон.

Аполон е лидер в класирането с
12 т. и 5 т. аванс пред втория Арис.

Селекционерът на националния от-
бор по футбол Ясен Петров смята, че
евентуална победа над Литва при гос-
туването в световната квалификация на
9 октомври може да ни отвори врата за
класиране за баражите за Катар 2022.
Джанини от Пловдив бе категоричен,
че има нужния комфорт за работа от
страна на Българския футболен съюз.

“Не искам да слагаме каруцата пред
коня. Имаме шанс, не мога да кажа, че
нямаме шанс. Първо, най-важният мач
е следващият, с Литва. Евентуално този
мач може да ни отвори врата, затова
трябва да го вземем. Затова сме кон-
центрирани да отидем в Литва и да

ЯСЕН ПЕТРОВ:

Победа над Литва и после
да мислим за Катар 2022
Селекционерът викна Светослав Вуцов в националния тим

дадем най-доброто от себе си.
Те ще са максимално мобилизира-

ни, защото записаха тежка загуба от
Италия. При това ще играем на изкуст-
вен терен. Това ще е коренно различно
за нас, но въпреки всичко нашето жела-
ние е да отидем и да победим.

Дали имам комфорт от страна на
БФС? Изключителен. Договорът ми е
за 1+1 година. Това е решение на фут-
болния съюз. До този момент имам
абсолютен комфорт, нямам проблем с
никой”, заяви наставникът на “лъво-
вете” пред bTV.

По-късно той обяви списъка с фут-
болистите, на които ще разчита за мачо-

вете в Литва (9 октомври) и със Север-
на Ирландия (на 12 октомври) в София.

Изненадващо в състава като трети
вратар бе извикан славистът Светослав
Вуцов вместо Николай Михайлов
(Левски), макар че синът на Вили Ву-
цов се изложи в младежката евроква-
лификация с Уелс, загубена с 0:4 на
стадион “Славия”.

Ето и пълния списък:
Вратари: Георги Георгиев (Черно

море), Мартин Луков (Ал-Тай, САра-
бия), Светослав Вуцов (Славия); Защит-
ници: Васил Божиков (Слован Брати-
слава, Слвк), Валентин Антов (Монца,
Ит), Петко Христов (Специя, Ит), Ан-

дреа Христов (Славия), Антон Недял-
ков (Лудогорец), Иван Турицов
(ЦСКА), Димитър Велковски (Серкъл
Брюж, Бел); Полузащитници: Георги
Костадинов (Арсенал Тула, Рус), То-
дор Неделев (Ботев Пд), Ивайло Чочев
(ЦСКА 1948), Кристиян Малинов (Льо-
вен, Бел), Петър Витанов и Бирсент
Карагарен (Локо Пд), Доминик Янков
(Лудогорец), Илиан Илиев (Аполон
Лимасол, Кип), Борислав Цонев (Лев-
ски), Радослав Кирилов (Славия); На-
падатели: Кирил Десподов (Лудого-
рец), Димитър Илиев (Локо Пд), Геор-
ги Йомов (ЦСКА), Спас Делев (Арда),
Атанас Илиев (Асколи, Ит).

Илиан Илиев
с първи гол
в Кипър

Столичната Регионална здравна
инспекция се самосезира във връзка
с драстичното неспазване на проти-
воепидемичните мерки по време на
мача ЦСКА - Левски (2:1). На
изпълнителния директор на “черве-

ните”, като домакин на срещата, е
връчен акт, който той е приел без
възражения, съобщиха от пресцентъ-
ра на Столичната РЗИ. От здравната
инспекция са изпратили напомнител-
но писмо за спазване на мерките на

президентите на Локо Сф и Славия
във връзка с мача снощи.

За “вечното дерби” бяха пуснати
близо 13 000 билета, тъй като проти-
воепидемичните мерки позволяват до
30% заетост на местата на стадиона.

РЗИ глоби ЦСКА след дербито с Левски

Илиан Илиев (вдясно) се радва на първия си гол за Аполон,
с който донесе победата над АЕЛ в шампионата на Кипър
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Турнирът за Купа “Лей-
вър” се провежда за четвърти
път, като всички титли досега
са спечелени от европейците.
Провеждането на надпревара-
та се редува в Европа и САЩ.
Първият турнир бе през 2017
г. в Прага, след това в Чикаго
през 2018-а и през 2019-а в

си колеги и обеща догодина в
Лондон (23-25 септември) от-
ново да е част от турнира.

Единственият мач, който
Отборът на света спечели, беше
в петък, когато Джон Иснър
(САЩ, №21) и Денис Шапова-
лов (Кан, №14) надделяха над
Зверев и Матео Беретини (Ит,

№6). Всички двубои на сингъл
бяха спечелени от европейци,
макар и шест от изиграните
общо девет срещи да бяха реше-
ни в дълъг тайбрек до 10 точки.

“Много от мачовете можеха
да се развият по друг начин, но
ги спечелихме. 14-1 звучи по-
убедително, отколкото беше.

Трябваше да работим здраво за
победата. Имаме чудесен от-
бор”, коментира Саша Зверев.

За огромно съжаление на
зрителите, закупили още преди
месеци билети за Бостън, край-
ният резултат отмени насроче-
ните мачове на сингъл - Зверев
- Оже-Алиасим, Даниил Медве-

дев (Рус, №2) - Диего Шварцман
(Арж, №15) и Стефанос Цици-
пас (Гър, №3) - Джон Иснър.
Все пак заради публиката бе
изигран демонстративен мач на
двойки, в който Оже-Алиасим и
Шварцман победиха Медведев
(Рус, №2) и Каспър Рууд (Нор,
№9) с 6:3, 6:3.

СНИМКА АТП

Отборът на Европа с капитан Бьорн Борг (крайният вдясно)
спечели за четвърти пореден път “Лейвър Къп”

Европа пак взе „Лейвър Къп”
Старият континент триумфира за четвърти път
в надпреварата на най-добрите тенисисти

Отборът на Европа спечели
за четвърти път турнира по те-
нис за “Лейвър Къп”, след като
в Бостън Андрей Рубльов (Рус,
№5) и Александър Зверев (Гер,
№4) надделяха над Райли Опел-
ка (САЩ, №19) и Денис Шапо-
валов (Кан, №14) от Отбора
на света с 6:2, 6:7 (4), 10-3.
Така тимът на Стария конти-
нент взе непреодолим аванс от
14:1 точки преди последните
три срещи на сингъл. По рег-
ламент победата в първия ден
носи по 1 т., през втория - по
2, а в последния - по 3.

Женева. Победата на Европа
не бе никаква изненада. Шест
от тенисистите на отбора са
част от топ 10, а съперниците
имаха за ракета №1 Феликс
Оже-Алиасим (Кан), който е
№10 в света.

Това бе първото издание, в
което за Европа не играха ини-
циаторите на състезанието
Роджър Федерер, Новак Джо-
кович и Рафаел Надал. 40-го-
дишният швейцарец се възста-
новява след операция на коля-
ното, която претърпя през ав-
густ, но посети състезаващите

Българската тенис звезда Григор Ди-
митров за пореден път се докосна до ВИП
средите в САЩ. Преди старта на тенис
турнира в Сан Диего (АТП 250), където
тази вечер излиза срещу Мартон Фучович
(Унг, №41) в I кръг, хасковлията се похва-
ли с присъствие на звездно парти в Холи-
вуд. Купонът бе по повод откриването на
Музея на филмовата Академия и събра
някои от най-известните хора в САЩ, сред
който Брад Пит, Том Ханкс, Никол Кид-
ман, София Лорен, Шер и много други.

За доброто настроение на гостите се
погрижи не по-малко известната Лейди
Гага. Певицата и актриса пя на първата
сватба на настоящата приятелка на Гри-
шо - Лолита Османова, със сина на ру-
ския милиардер Алберт Авдолян - Гас-
пар, за която бяха похарчени невероят-
ните 25 милиона долара. Лолита също бе

Александър Донски (№610)
приключи участието си на сингъл
в шестия турнир “София Оупън”
от категорията АТП 250. 23-го-
дишният софиянец не успя да по-
втори неделния си подвиг срещу
Юрий Родионов (Ав, №142) и за-
губи мача от II финален кръг на
квалификациите с 3:6, 2:6 срещу
37-годишния ветеран Андреас
Сепи (Ит, №95). Българинът отно-
во показа потенциал, но бившият
№18 в света бе много по-постоя-
нен на централния корт в “Арена
Армеец” и с лекота постигна убе-
дителна победа, като се възползва
от моментни колебания у 14 годи-
ни по-младия си съперник, който
участва с “уайлд кард” в квалифи-
кациите. Донски не успя да затруд-

И Донски отпадна
на „София Оупън”

Гришо и Лолита купонясват в Холивуд

Пилотът на „Мегапорт
Рейсинг“ Мирослав Ангелов
с навигатор Георги Гаджев с
“Шкода Фабия Рали 2 Eво”
постигна първа победа в рали
„Сърбия“, част от родния
шампионат и кръг от надпре-
варата на FIA зона Балкани.
Трикратният национален
шампион на рали Ангелов
завърши първи с 1:04,6 мин.
пред Пламен Стайков и Рафи
Кадир със същия автомобил.
Така Ангелов и Гаджев пове-
доха в националния рали
шампионат с 22,4 т. в неофи-
циалното класиране пред Ге-
орги Василев и Стефан Доб-
рев с “Мицубиши Лансър
Ево 9”, които завършиха
пети в рали „Сърбия“.

Трети в състезанието е
турският екипаж Мустафа

Мирослав Ангелов спечели рали „Сърбия“

СНИМКА БФ ФЕХТОВКА

Президентът на БФ фехтовка Величка Христева (вляво) награди
победителката в сателитния турнир на сабя в Пловдив Йоана Илиева
(в средата) и призьорките Олга Храмова (Бълг), Валерия Болшакова
и Сабина Каримова (двете от Азербайджан). В турнира, носещ точки
за световната ранглиста, участваха 27 сабльорки от шест държави

Чакал и Акдаг Озгур с “Хюн-
дай  i20 R5” - на 4:05 мин.
Турците са основни конку-
ренти на Ангелов и Гаджев
в европейския рали трофей.

Зад тях завършиха Игнат
Исаев и Милен Илиев с
“Пежо 208 R2”, останали
само над 13,5 сек зад много
по-бързия и мощен “Хюн-
дай” на турците.

„Изключително съм до-
волен от победата. Тук през
годините съм имал редица
несполуки, удари и спукани
гуми. Миналата година се
наложи да караме без рис-
кове и на сигурно заради
битката в нашия шампионат,
докато Душан Боркович ня-
маше какво да губи и бе
много пред нас. Сега със
завръщането на Пламен

Стайков стратегията ни бе
да караме с високо темпо.
Преизпълнихме плана ни от
първия ден да водим с пове-
че от 40 сек, а тази една
минута ни даде възможност
да караме по-спокойно в не-
делния ден. Радвам се, че
най-накрая в родния спорт
има цели три R5 автомоби-
ла. И те са като нашия –
“Шкода Фабия”, което го-
вори достатъчно добре за
колата. Целта ни от самото
начало с покупката й бе да
повлечем крак и за други,
което най-накрая се случи“,
обясни Мирослав Ангелов
след финала. Следващият и
последен кръг от шампио-
ната е рали „Стари столи-
ци“ край Шумен на 9 и 10
октомври.

ни особено тенисиста от Южен
Тирол, който загуби едва 3 точки
на първи сервис и даде само една
възможност за пробив. След един
пробив в първия и два във втория
сет Сепи си гарантира пето учас-
тие в основната схема на турнира.

Донски е едва третият българин
с победа на сингъл на софийския
Оупън след Григор Димитров и
Александър Лазаров. Неговото уча-
стие в турнира продължава на
двойки, където ще играе в тандем с
Димитър Кузманов.

Преди него отпадна и другият
ни тенисист с “уайлд кард” в пре-
сявките - Симон-Антони Иванов
(№840), който отстъпи на водача в
схемата Педро Мартинес (Исп,
№59) с 5:7, 1:6 за 1,15 ч.

на партито в Холивуд. Тя издава луксоз-
но списание за начина на живот на бога-
тите и е съчетала професионалните анга-
жименти с това да се позабавлява с Гри-
гор. Българинът и приятелката му пус-
наха няколко видеа от партито с
изпълненията на Лейди Гага.

Гришо запази 29-ата си позиция в ран-
глистата на АТП с 1801 т. преди турнира
в Сан Диего. Димитър Кузманов е с нов
личен рекорд - №226 с 280 т., а Адриан
Андреев запази рекордното си 319-о мяс-
то със 158 т. Българинът Джордж Лаза-
ров, който вчера навърши 16 години, стана
най-младият тенисист в историята, влязъл
в ранглистата. С 1 т. той разделя 1756-о
място в класацията. Начело остава Новак
Джокович (Сърб) с 12 133 т., пред Даниил
Медведев (Рус) - 10 575, Стефанос Цици-
пас (Гър) - 8350, и др.


